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Опасно химическо произ-
водство застрашава Розовата 
долина, алармираха от БсП 
и кметове на населени места 
в старозагорско. става дума 
за разширяване на производ-
ство на формалдехид, като 
до портите на завода минава 
жп линия от основното трасе 
софия-Бургас. А само на ня-
колко метра от него са покри-

вите на къщите в село Долно 
сахране, казанлъшко. 

“Застрашени са въздухът 
и водата на хората не само 
в Долно и Горно сахране, 
а в цяла старозагорска об-
ласт и в цяла България, тъй 
като има опасност за язовир 
“копринка”, заяви иван 
Ченчев. той уточни, че опас-
ността идва от разширяване 

на съществуващ към момен-
та завод за производство на 
ПДЧ, който се намира на 
250 м от питейната зона на 
казанлък и Долно сахране. 
новото инвестиционно на-
мерение е за производство 
на формалдехид - лепило, 
което е силно отровно и 
силно канцерогенно.

според инициативния ко-

митет на протестиращите се 
създава реална опасност за 
живота и здравето на хората.

“в тази връзка БсП пред-
лага да има задължително, 
разписано в закон, отстояние 
на химически заводи и произ-
водство от населени места”, 
подчерта иван Ченчев.
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Отваряме се за чужди кадри
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И без висше образование, на работник от трета страна ще се пла-
ща като за висококвалифициран специалист. Новостите не дават га-
ранции за защита на българските работници, смятат от БСП.

ормалдехид и рози. Представяте 
ли си по-абсурдна комбинация? но 
РиОсв, здравното министерство и 
собствениците на завода за ПДЧ край 
с. Долно сахране, което се намира в 
центъра на района с развито розопро-
изводство, сериозно си я представят. 
никой от контролните органи не об-
ръща внимание на протестите на хо-
рата, върху чиито глави ще се сипят 
отрови. 

Производството на формалдехид 
е съпътствано с опасни емисии, кои-
то ще замърсяват сериозно почвите, 
водите, природата. Предвижда се соб-
ствениците да направят завода на ме-
три от къщите в селата. Застрашени са 
насажденията с рози и качеството на 
розовото масло - националната мар-
ка на България. нищо, че наблизо е и 
язовир “копринка”, от който се пие и 
полива.

Добре, че съвестните кметове на 
Долно и Горно сахране и хората по-
искаха и получиха подкрепа за про-
теста си от БсП, за да се разбере и в 
държавата, че за пореден път ставаме 
заложник на частни апетити с отров-
ни производства. За които контролни-
те органи нехаят, защото било чужда 
инвестиция. като е чужда инвестиция, 
хайде да си изтровим децата.

крайно време е да решим какви 
чужди инвестиции искаме. и да поста-
вим живота, здравето и чистата околна 
среда като най-пръв критерий, преди да 
посягаме към чуждите пари. Защото те 
могат да купят комфорт, но не и здраве. 
не и чиста природа, която ще донесе 
повече ползи и приходи за нас.

Ф

Нора СТОИЧКОВА
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ГришО среща 
джОкОвич на 
„аустрелиън 
Оупън”

Стр. 3

Бсп пОдкрепи
в. „слОвОтО”,
пОсветен на 
ХристО БОтев

С тържествено честване бе отбелязана 145-годишнината от Освобождението на Хасково от Османско 
владичество. Жителите на града поднесоха венци и цветя в памет на загиналите за свободата

вкадър

нациОнална 
стачка
парализира
Франция

Снимкабта

владО тилев
за лютиерскОтО
изкуствО

нееФективнО 
правОсъдие 
и зависими 
медии в БълГария



БЪЛГАРИЯ2
2023

петЪк
20 ЯнуАРИ

правосъдието в България е неефективно, медиите са 
зависими и има много празноти в правилата за хората, 
заемащи висши държавни длъжности. това се посочва в 
доклада на Групата на държавите срещу корупцията към 
Съвета на европа, известна като GRECO. Документът 
прави обзор на свършеното по темата антикорупция през 
последната година. Сред изводите са безнаказаност на 
изпълнителната власт, липсата на закон за лобизма и на 
правила за поведение и оценка на риска от корупция. В 
доклада се отбелязва, че няма прозрачност за хората, ко-
ито са съветници и част от политически кабинети. коми-
сията за борба с корупцията по висшите етажи на властта 
има много правомощия, но не ги упражнява, проблемен е 

и начинът, по който се проверяват имотните декларации, 
пише в документа. като друг основен проблем е изведена 
и зависимостта на медиите. Разследващите журналисти, 
които отразяват организираната престъпност и корупци-
ята, често са обект на негативни кампании, стратегиче-
ски дела против публичното участие, заплахи и понякога 
физически нападения, които изглежда не са последвани 
от адекватни правни и политически отговори от власти-
те, се казва в доклада. подчертава се, че именно поради 
тази причина “мащабите на проблема с корупцията в 
България не се отразяват адекватно в медиите”. 

Коментар на стр. 6

Евродоклад:

Неефективно правосъдие 
и зависими медии в България

Административна реформа, 
подготвяна в Република Мол-
дова, заплашва да попречи на 
запазването на тараклия като 
район със силна и многочислена 
българска общност, както и на 
съхраняването на българската 
идентичност, култура и език там. 
тя предвижда тараклийският 
район да бъде част от кахулския 
район, населен предимно с мол-
довци. тревогата си за промя-

ната заявиха председателят на 
район тараклия Иван паслар и 
Георги Барбаров, председател 
на българска община в Молдова, 
на среща в нС със зам.-предсе-
дателя на пГ “БСп за България” 
и председател на комисията по 
култура и медии Иван Ченчев.

51 867 души наброява бъл-
гарската общност в тараклия. 
това е единственият район в 
Молдова, където мнозинството 

от населението е представено от 
национално мнозинство - 66%, и 
единственият административен 
район извън България, в който 
българите са мнозинство като 
население. Стратегическо зна-
чение за запазването на българ-
ското национално мнозинство в 
Молдова е запазването на тара-
клийския район като самостоя-
телна административна единица, 
посочиха паслар и Барбаров. 

Сънародниците ни са под-
готвили законопроект, който 
да гарантира опазването на та-
раклийски район при всяка ад-
министративно-териториална 
реформа в Молдова. проекто-
законът “За особения статут на 
тараклийския национално-кул-
турен район в Република Мол-
дова” е внасян на няколко пъти, 
но до разглеждане не се стига 
въпреки положително станови-

ще на Венецианската комисия.
паслар и Барбаров предос-

тавиха писмо на Иван Ченчев, 
с което отправиха апел към нС 
гласът на българската общност 
в Молдова да бъде чут. “Ще по-
ставя въпроса пред парламента и 
институциите. нашите сънарод-
ници в тараклия трябва да усетят 
не на думи, а с действия, че бъл-
гарската държава е зад гърба им”, 
категоричен е Ченчев.

Българиоттараклия:

Реформа ще попречи на запазването на района

  �
Аида ОВАНЕС

промени в Закона за хората с 
увреждания ще позволят занапред 
те да не остават без средства, дока-
то чакат преосвидетелстване. няма 
да им се прекъсва финансовата и 
целева подкрепа, включително без-
платните винетки, правото на лична 
помощ, асистентска подкрепа, да-
нъчни облекчения. това става въз-
можно след приетите от депутатите 

промени, предложени преди време 
от омбудсмана.

Регионалната здравна инспек-
ция ще уведомява служебно хората 
с увреждания за необходимостта от 
редовно преосвидетелстване не по-
късно от 4 месеца преди изтичане на 
определения в експертното решение 
срок. предвижда се експертизата да 
се извършва до 3 месеца от подаване 
на заявлението в Регионалната кар-
тотека на медицинската експертиза 
или 3 месеца от постъпване на жал-
бата в неЛк. 

Ако човек с увреждане е подал 
заявление за преосвидетелстване не 
по-късно от 3 месеца преди изтичане 
на срока на експертното му решение 
и от теЛк не са установени вида и 
степента на увреждане, удължава се 
валидността на последното експерт-
но решение до издаване на ново.

Хората с над 90% на увреждане 
с чужда помощ, които имат пенсия 
за военна или гражданска инвалид-
ност, или наследствена пенсия, ще 
получават месечна финансова под-
крепа 57% от линията на бедност.

  �
Аида ОВАНЕС

Дори без висше образование, а само с 
документ от работодател за необходими 
умения за изпълнение на висококвали-
фицирана дейност, работник от държава 
извън еС може да започне работа у нас, 
ако се прецени, че е необходим. това е 
една от промените в Закона за трудовата 
миграция, получила сериозен отпор и от 
депутати (в това число и от БСп), и от 
синдикатите. промените в закона пред-
виждат и гъвкавост при работа от разсто-
яние, различни по време командировки в 
чужбина, включително в еС. притежате-
лите на “синя карта” ще могат да упраж-
няват дейност и като самоосигуряващи.

От “Възраждане” смятат, че промени-
те превръщат България в лесен трамплин 
за работници от трети страни към еС. От 
БСп, както и синдикатите са на мнение, 
че интересите на българските работници 
са недостатъчно защитени. “това е дис-
криминация към българските служители с 
висше образование”, каза от парламентар-
ната трибуна Смиляна нитова от БСп.

“това бързане с приемането на зако-
нопроекта няма да доведе до нищо добро 
- отваряме широко и безконтролно бъл-
гарския пазар на труда без гаранции за 
защита на интересите на българската ра-
ботна ръка”, категоричен бе Георги Гьо-
ков от БСп, председател на социалната 
комисия в народното събрание. 

“Гласувах против не защото не тряб-
ва да се транспонира европейската ди-

ректива за облекчаване на националните 
пазари на труд, не защото на българския 
бизнес не му достига квалифицирана ра-
ботна ръка, а заради начина, по който се 
прави от народни представители, без да е 
взето под внимание становището на всич-
ки заинтересовани страни”, коментира за 
ДуМА Гьоков. 

той е категоричен, че няма данни от 
официално проучване на българския пазар 
на труда, а се ползват откъслечни инфор-
мации от различни източници. “Безспор-
но е, че българският бизнес има нужда 
от висококвалифицирана работна ръка 
и народното представителство трябва да 
отговори на тези нужди, но това трябва 
да стане много внимателно и с прецизна 
защита на интересите на българските ра-
ботници. С тези промени изключително 

либерализирахме и без това либералния 
ни пазар на труда и не осигурихме необ-
ходимата защита за българската работна 
ръка”, категоричен е Гьоков. Синдикати-
те са категорично против приемането на 
този закон. 

припомняме, че по време на второ че-
тене на проекта в социалната комисия в 
началото на седмицата стана ясно, че той 
не е обсъждан в тристранката. Според 
икономическия съветник на кт “подкре-
па” Ваня Григорова намаляването на тру-
довия договор от 12 на 6 месеца не показ-
ва стремеж за задържане на работника у 
нас, а стремеж за отваряне на българските 
врати към Западна европа. “трябва да се 
опитаме по-скоро да задържим българ-
ските висококвалифицирани работници”, 
категорична бе Григорова. 

гЕоргигьоков:

Отваряме безконтролно пазара
на труда за чужденци
ибезвисшеобразование,наработникоттретастранащесеплаща
катозависококвалифициранспециалистунас

Няма да спират помощите за хора с увреждания

Дърво падна в двора на 184-та детска градина 
в район “Слатина” в София заради продължаващия 
втори ден ураганен вятър. Той откъсна и парчета 
ламарина от покривите на сградите на МС и на 
БАН.  Дърво падна върху няколко деца в Пловдив 
и бе извикана Спешна помощ
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Юлия КУЛИНСКА

корнелия нинова органи-

зира лидерска среща днес от 
11 часа в зала “изток” на на-

родното събрание. 
“изпратихме официалните 

покани до всички парламентар-

но представени партии. някои 
потвърдиха, други казаха, че ще 
обсъдят в групите си”, уточни 
нинова и сподели, че е умерен 
оптимист за съставянето на пра-

вителство. нинова е говорила с 
бойко борисов и той е потвър-

дил, че ще участва в срещата. 
Междувременно с пост в лич-

ния си профил във Фейсбук бо-

рисов посочва, че е разговарял 
с нинова за лидерска среща и е 
заявил присъствие. 

“не съм поставял условия. 
решението на националното 
ни събрание е ясно - не можем 
да участваме или да подкрепим 
кабинет на бСп. Смятам обаче, 
че е време за сериозен разговор 
между лидерите на партиите. 
Дължим уважение и отговор-

ност пред избирателите си”, на-

писа борисов.
поканата за среща на ли-

дерите идва след като в сряда 
националният съвет на бСп 
даде мандат на изпълнител-

ното бюро и парламентарната 
група да започнат разговори с 
всички парламентарно предста-

вени партии в опит да се съста-

ви  редовно правителство. на 
брифинг след пленума нинова 
припомни стъпките, които ще 
предприеме след това решение.

“Ще поставим  въпроса има 
ли политическа воля и желание 
за съставяне на редовно прави-

телство или просто се демон-

стрира такова, за да се прех-

върли отговорността на един 
или друг. ние не бихме искали 
това да се случва. искаме чес-

тен и открит разговор и пред-

ставяне пред обществото на 
фактите. ако имаме различия 
и не можем да се съберем, да 
ги обявим. ако можем, да про-

дължим със следващите стъп-

ки - какви задачи да възложим 
на това правителство, с какъв 
срок да бъде то, политическо, 
експертно или смесено и фор-

мат за вземане на политически-

те решения в една такава слож-

на конфигурация, каквато би се 
очертала”, поясни нинова 

“ако не бъде съставено пра-

вителство сега, ще бъде още 
по-трудно при следващи избо-

ри. липсата на редовен кабинет 
рефлектира върху благосъстоя-

нието на хората”, заяви по-рано 
в тв интервю зам.-председате-

лят на пг на “бСп за българия” 
Христо проданов. той се про-

тивопостави на пакетирането 
на партията в различни типове 
коалиции и обясни, че в мо-

мента в нС се работи с плава-

щи мнозинства. “на тази база 
ние ще се опитаме чрез диалог 
и разум да убедим останалите 
колеги, че е необходимо да има 

правителство точно в този мо-

мент”, подчерта проданов.
“единственото предложе-

ние по време на националния 
съвет на бСп беше да се даде 
мандат за разговори с всички 
парламентарно представени 
групи. т. нар. “вътрешна опо-

зиция” в бСп свикна първо да 
говори, а после да мисли. те не 
съобразиха, че твърдейки, че 
бСп трябва да върне мандата 
веднага, компроментират по-

зицията на президента, чиито 
храненици са”, заяви членът 
на националния съвет на бСп 
румен Овчаров в тв ефир. по 
ду мите му бСп ще търси това, 
което обединява партиите, а не 
онова, което ги разделя. Спо-

ред Овчаров фигурата, която да 
заеме позицията на министър-
председател, тепърва ще бъде 
търсена. “не е задължително да 
е от бСп. Важно е да е човек, 
на когото може да се вярва, а не 
човек, който ще говори едно, а 
ще прави друго, както се случ-

ваше в предния кабинет”, ко-

ментира той.

  �
Юлия ИВАНОВА

“Сигнализираме за тежък проблем - хими-

ческо производство в населено място в едно от 
най-хубавите места на нашата страна - розовата 

долина.” това заяви зам.-председателят на пг 
“бСп за българия” иван Ченчев след среща в 
парламента с кметовете на Долно Сахране и 
горно Сахране и граждани. той обясни, че става 
дума за разширяване на опасно химическо про-

изводство на смоли, като до портите на завода 
минава жп линия от основното трасе София-
бургас. “Става въпрос за въздуха и водата на 
хората, и то не само в Долно и горно Сахране, а 
в цяла Старозагорска област. а и на цяла бълга-

рия, тъй като има опасност за язовир “коприн-

ка”, подчерта депутатът от левицата.
бСп предлага да има задължително, разпи-

сано в закон, отстояние на химически заводи и 
производство от населени места, заяви Ченчев.

кметът на с. Долно Сахране Димитър Ди-

Опасно химическо производство застрашава Старозагорско
митров обясни, че става въпрос за разширя-

ване на съществуващ към момента завод за 
производство на пДЧ. новото инвестиционно 
намерение е за производство на формалдехид 
- лепило, което е силно отровно и силно канце-

рогенно, поясни Ченчев.
“това производство е на 250 м по въздушен 

път от Долно Сахране и жителите на населено-

то място са силно обезпокоени. В близост има 
водохващане, което захранва питейната вода 
на казанлък и Долно Сахране”, отбеляза Дими-

тров. Опасенията са, че при евентуална авария 
ще бъдат засегнати животът и здравето на хо-

рата и околната среда с последствия за десетки 
години напред, коментира той. 

Димитров уточни, че в оценката на регио-

налната инспекция по околната среда и води-

те, дадена преди две седмици, не е упомената 
близостта на жп линия по подбалканския път 
София - бургас. “това нещо е на отстояние от 
близо 10 м, не дай боже да стане като Хитри-

но, ще търсим селата на картата къде са били”, 
коментира Димитров.

 

 

 

 

 

 

 

“Министърът на икономиката и индустрията Никола Стоя-

нов няколко пъти обявява публично, че голяма чужда компания 
ще инвестира 1 млрд. в соларен парк в язовир Огоста. Няколко 
пъти предупредих колко опасно е това за района, за населени-

ето и за екологията, както и колко закона нарушава Стоянов. 
Пуснахме сигнал до прокуратурата за действията му. Отпра-

вих питане до премиера Гълъб Донев какви решения е взимал 
МС по този въпрос”, съобщи Корнелия Нинова.  
“Получих писмен отговор: “МС не е взимал такова решение, 
премиерът няма никаква представа какво прави този човек, 
предложение за такъв проект не е постъпвало нито от Минис-

терство на икономиката, нито от Министерство на иновации 
и растежа. Да не се окаже, че това е поредната “Джемкорп”, 
“Нексо” или нещо трето за 1 млрд.лв.” подчерта Нинова.

Премиерът не знае за 
мащабната корупционна 
схема на министър Стоянов

Нинова събира лидерите 
на партии на среща днес
Умереноптимистсъмзасъставянетона
правителство,заявипредседателятнаБСП

ИванЧенЧев:

СнИмкаБТа
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руските граждани, които притежа-
ват имоти у нас, стават все по-малко. 
тенденцията те да разпродават купе-
ните апартаменти в България продъл-
жава, показват данните на БнБ. За 
периода от януари до ноември 2022 г. 
нетният поток от инвестиции на чуж-
дестранни лица в недвижими имоти е 
отрицателен в размер на 22,1 млн. евро, 
в това число отрицателен поток от 19,6 
млн. евро за русия. Сумата е два пъти 
по-голяма, отколкото за същия период 
на 2021 г., когато отрицателният нетен 
поток е бил за 11 млн. евро.

За първите осем месеца на 2022 г. 
нетният поток от инвестиции на чужде-
нци в недвижими имоти у нас беше 19,3 
млн. евро, като от тази сума 15,1 млн. 
евро е отрицателният поток за русия.

по предварителни данни нетният 
поток на преките инвестиции в страната 
за януари-ноември 2022 г., отчетени съ-
гласно принципа на първоначалната по-
сока на инвестицията, е положителен в 
размер на 1 млрд. и 526,5 млн. евро (1,9% 
от БВп), като е по-голям с 69 млн. евро 
(4,7%) спрямо този за януари-ноември 
2021 г. (положителен поток от 1 млрд. и 
457,5 млн. евро(2,1% от БВп). Само за 
ноември потокът е положителен в размер 
на 0,7 млн. евро, при  положителен поток 
от 86,5 млн. евро за ноември 2021 г.

най-големите инвестиции у нас са от 
кипър (375,9 млн. евро), Белгия (222,7 
млн. евро) и австрия (166,6 млн. евро), 
а най-големите нетни отрицателни пото-
ци - към нидерландия (295,3 млн. евро) 
и Люксембург (42 млн. евро).

прогнозната стойност за реализация на всички 
проекти, включени в новата енергийна стратегия, 
възлиза на около 46 млрд. евро според приетата от 
служебното правителство стратегическа визия за 
развитието на електроенергийния сектор в страната 
2023-2053 г., съобщиха от пресслужбата на кабинета. 
тя предвижда изграждането на 4 нови ядрени реакто-
ра. Два от тях се очаква да бъдат разположени в аеЦ 
"козлодуй", а още два - на площадката в Белене. 

ключов елемент в бъдещото развитие на сектора 
е производството на водород, от което се очаква да 
намали и замени зависимостта на България от внос 
на природен газ. В този аспект държавата ще разчита 
на бързото възобновяване на работата на помпено-
акумулиращата водноелектрическа централа (па-
ВеЦ) "Чаира", както и на осигуряването на ресурс за 
изграждане на подземна паВеЦ. модернизацията 
на близо 2000 км електропреносна мрежа и съпът-
стващата я инфраструктура, която е заложена в стра-
тегията, ще съдейства за осигуряването на достатъ-
чен капацитет за присъединяване и пренос, така че 
България да запази лидерската си роля в региона.

Цената на електроенергията на свободната борса в 
България в четвъртък бе сред най-ниските в европей-
ския съюз, показват данни от специализирания сайт EU 
Energy, който дава достъп до цените в цяла европа за 
пазарния сегмент "Ден напред". Силният вятър и голя-
мото производство на електроенергия от ВеИ доведоха 
до цена от 54 евро за мегаватчас, като само в Испания и 
португалия тя е по-ниска и достига 35 евро за мегават-
час. като цяло цената на тока на борсата от началото на 
годината се нормализира от рекордните нива миналата 
година и е средно 131 евро за мегаватчас. таванът за 
компенсациите на бизнеса за скъпия ток беше свален 
до 200 лв. на мегаватчас от началото на т.г., но заради 
по-ниските цени на електроенергията на няколко пъти 
от началото на годината държавата не се налага да ком-
пенсира фирмите. България продължава да получава 
най-голяма част от електроенергията си от аеЦ - бли-
зо 40%, и от теЦ - 33%, но през последните ветровити 
дни производството от ВеИ се е увеличило до над 10%. 
това показват данните в реално време на електроенер-
гийния системен оператор (еСо).

регионалният слу-
жебен министър Иван 
Шишков за пореден път 
призова народните пред-
ставители да гласуват 
предложените от мС про-
мени в Закона за устрой-
ство на територията, с ко-
ито да се регламентират 
незаконните пътни стро-
ежи. "така строителство 
за над 1 милиард лева, 
възложено в периода от 

2018 до началото на 2021 
г. като текущи ремонти, 
но на практика основни 
ремонти без необходи-
мите строителни книжа, 
ще стане търпимо и ще 
може да се разплатим със 
строителните фирми", за-
яви Шишков пред Бнт. 
"абсурдно е да разрушим 
тези пътни участъци", ко-
ментира той. И посочи, че 
промените в Зут ще ре-

гламентират и ремонтите 
на 84 язовира. 

към проблемните път-
ни участъци, които тряб-
ва да бъдат узаконени, 
вероятно ще бъдат при-
бавени и елементи от тол 
системата. "нямаме дока-
зателства, че за външните 
връзки на камерите на тол 
системата има разреше-
ния за строеж и устрой-
ствени планове", каза 

Шишков. Става въпрос за 
кабелите, които захранват 
съоръженията, на които 
са монтирани камерите.

тол системата бе из-
градена през 2019 г., но 
едва сега се разбира за 
тези нарушения. експер-
ти вече коментираха, че 
пропускът може да на-
прави наложените глоби 
за липса на винетки неза-
конни.

Земеделската реколта е под въ-
прос заради меката и безснежна 
зима в европа. За това предупреж-
дават производители, след като го-
дината започна с рекордно високи 
температури. притесненията са, че 
заради липсата на сняг може да се 
стигне до засушаване и по-ниски 
добиви. В същото време разходите 
на фермерите растат.

В началото на годината седем ев-
ропейски държави регистрираха най-
високата си януарска температура. а 
страната ни преживява най-безснеж-
ната зима за последните години.

Заради липсата на сняг източни-
ците на вода за земеделието намаля-
ват, което свива добивите и увеличава 
разходите за фермерите, предупреж-
дават производители в европа. така 

под риск остава реколтата на зърно, 
овощни насаждения и зеленчуци. 
при намаляващи добиви и растящи 

разходи удара ще поеме потребите-
лят, категорични са експертите, цити-
рани от нова телевизия.

парламентът прие 
на първо четене да няма 
глоби за сбъркани ви-
нетки. представените 
законопроекти са общо 
пет - на БСп, ГерБ, 
пп, "Възраждане" и ДБ. 
Всички засягат Закона за 
пътищата. 

те предвиждат апИ 
да уведомява чрез имейл 
потребителите със сгре-

шени винетки, да се 
изчакат 14 дни и ако те 
не поправят грешката, 
да бъдат глобявани. В 
момента никой не съоб-
щава на добросъвестно 
платилите си винетка, 
но сбъркали номера на 
колата. а системата е 
направена така, че им 
налага глоби всеки път, 
когато ги засече.

Със законопроекта 
на манол Генов от БСп 
собствениците или полз-
вателите на превозни 
средства ще бъдат уведо-
мявани относно факта за 
неправилно декларирани 
тол данни и респективно 
незаплатени тол такси. 
Само текстовете на ДБ 
не минаха в зала. Дру-
гите четири бяха едино-

душно приети.
Целта на народните 

представители е да се 
подготви общ законо-
проект, който в най-ско-
ро време да бъде раз-
гледан от парламента. 
Спорните текстове за 
промени в различните 
предложения ще подле-
жат на обсъждане между 
двете четения.

Руснаците продължават 
да продават имотите си у нас
За11месецажилищазанад19млн.евросасменилисобственицитеси

Проектите  
от енергийната 
стратегия ще струват 
46 млрд. евро

Цената на тока за 
бизнеса у нас е сред 
най-ниските в ЕС

Приеха да няма глоби за сбъркани винетки

Шишков зове парламента да регламентира 
незаконното строителство

Заплаха за земеделската 
реколта заради топлата зима

Снимка-ЕмилиякоСтадинова
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СнимкиБТА

Антиправителствените протести в Перу не стихват. Недоволни от цялата страна отиват в столицата Лима.  
Те настояват президентката Дина Болуарте да подаде оставка, бившият държавен глава Педро Кастийо  
да бъде незабавно освободен от затвора и да има възмездие за убитите по време на демонстрациите

Деца, подготвяни да бъдат будистки 
монаси в Камбоджа, работят в двора 
на храма. От малки свикват на тежък 
труд и се учат да бъдат издръжливи

Чешкото правителство 
оцеля при вот на недоверие

Опозицията в Чехия поиска вот 
на недоверие към кабинета. Ходът 
бе определен като рекламен трик, 
свързан с президентските избори. 
Камарата гласува със 102 на 81 в 
подкрепа на правителството след 
повече от 25 часа дебати в продъл-
жение на два дни. Дясноцентрист-
ката петпартийна коалиция има 
108 места в 200-местната долна 
камара.

Арестуваха основател  
на борса за криптовалути 

Американските власти затвори-
ха борсата за криптовалута Bitzlato 
и арестуваха нейния съосновател 
Анатолий Легкодимов, обвинявай-
ки фирмата в подхранване на ви-
сокотехнологична ос на криптоп-
рестъпления, съобщава Би Би Си. 
Компанията е обработила над $700 
милиона незаконни средства, нару-
шавайки правилата, предназначени 
да осуетят прането на пари.

15 жертви на пожар  
в казарма в Армения

15 военнослужещи са загинали, 
а трима са в тежко състояние след 
пожар, избухнал в арменска военна 
част. Причината за инцидента все 
още не е установена.

Загинали от лавина в 
“Тибетската Швейцария”

Най-малко 8 души са загинали 
при падане на лавина в град Нинчи 
или “Тибетската Швейцария” в 
югозападната част на Тибет. Ки-
тайското правителство е изпра-
тило екип от 130 спасители, който 
да помогне за откриване на телата 
и издирване на изчезнали. Не се знае 
колко туристи са били там.

Канада пред сух режим
Новите насоки за употреба на 

алкохол препоръчват на канадците 
да се ограничават до две питиета 
седмично, а най-добре да го от-
кажат. По този начин властите 
смятат да предпазят население-
то от рак, сърдечни заболявания и 
инсулт. Насоките са посрещнати 
скептично.

Над 70 починали  
от студ в Афганистан

Най-малко 70 души са загина-
ли за една седмица от студена-
та вълна в Афганистан, която се 
превръща в хуманитарна криза. 
На места живакът падна до ми-
нус 33 градуса по Целзий. Много 
пътища са непроходими от на-
трупания сняг.

премиерката на нова 
Зеландия Джасинда ар-

дърн се оттегля от поста до 
7 февруари. тя направи из-

ненадващото съобщение на 
първата си пресконферен-

ция за 2023 г. “Да бъда ми-

нистър-председател беше 
най-голямата чест в живота 

ми и искам да благодаря на 
новозеландците за огромна-

та привилегия да ръководя 
страната през последните 
5 години и половина”, зая-

ви ардърн през сълзи. тези 
дни в Лейбъристката пар-

тия след вот ще се определи 
приемник на поста.

когато взе властта през 
2017 г., на 37 години, тя бе 
най-младата дама начело 
на правителство в света и 
втората, станала майка, до-

като заема поста. преведе 
страната през редица кри-

зи, сред които кОвиД-19, 
но проучвания показаха, че 

популярността й спада. ар-

дърн заяви, че не се оттегля, 
защото лейбъристите няма 
да спечелят изборите, а за-

щото “се нуждаем от свежи 
сили за това предизвикател-

ство”.
парламентарният вот е 

на 14 октомври.

Нова Зеландия остана без премиер

украинската първа дама Олена Зеленска е предала пис-

мо от съпруга си до Си Дзинпин по намиращата се в Давос 
китайска делегация. “това е жест и покана за диалог и аз 
силно се надявам, че ще има отговор на тази покана”, заяви 
тя пред репортери. володимир Зеленски отдавна се опитва 
да установи контакт с пекин.

на икономическия форум испанският премиер педро 
Санчес се обяви за преговори с путин. Според него би било 
възможно връщане към преговори с участието на Германия, 
Франция, русия и украйна в нормандския формат, устано-

вен преди началото на войната. испания няма да изпраща 
танкове “Леопард” на киев.

европарламентът прие резолюция, в която призова Сър-

бия да синхронизира външната си политика с тази на еС. 
президентът александър вучич я определи като “лице-

мерна”. и допълни: “единственото, което ги интересува, е 
независимо косово, санкции срещу русия, без съпротива”. 
Според него Белград е изправен пред въпроса коя политика 
да избере - за насърчаване на растежа или за поддържане на 
нисък държавен дълг. но заяви, че крим и Донбас “винаги 
ще бъдат украински”. Сърбия от самото начало е заявила, че 
не може да подкрепи специална военна операция на руската 
федерация на украинска територия. въпреки това е против 
санкциите.

ЕП призова Сърбия да 
промени политиката си

Зеленски изпрати 
писмо на Си Дзинпин

Франция е парализирана 
от стачки и демонстрации 
срещу предложената от пре-

зидента еманюел Макрон ре-

форма на пенсионната систе-

ма седмици преди проектът 
да бъде внесен в парламента. 
недоволните отхвърлят по-

вишаването на възрастта на 
пенсиониране с две години 
до 64 г.

първите протести започ-

наха в Марсилия и други гра-

дове. в париж протестното 
шествие потегли следобед. 
Митинги бяха обявени най-

малко в 200 града в страната.
От вчера сутринта има 

проблеми с транспорта. Же-

лезопътният трафик е драс-

тично съкратен.
в париж работят нор-

мално само автоматичните 
линии на метрото. Отменени 
са 20 на сто от полетите на 
летище “Орли”.

Стачкуват 70% от учи-

телите, учебни заведения са 
затворени. Масова е стачка-

та в рафинериите на “тотал 
енержи”, някои напълно са 
спрели работа. електропода-

ването също е намалено, без 
засега да се стига до спиране 
на тока.

Синдикални лидери оба-

че заплашват със спиране на 
тока за депутатите, поддръж-

ници на реформата. това е 
“недопустимо за демокра-

цията”, реагира говорителят 
на френското правителство 
Оливие веран. 

протестът не промени 
програмата на президен-

та Макрон, който заедно с 
министри е на посещение в 
испания. преди да замине, 

той призова да не се стига до 
блокада на страната.

увеличаването на пенси-

онната възраст с две години 
ще донесе допълнителни 17,7 
млрд. евро годишни пенси-

онни вноски и ще позволи на 
системата да се стабилизира 
до 2027 г., изчисляват от Ми-

нистерството на труда. Спо-

ред синдикатите има и други 
начини. те предупреждават, 
че това е само началото и 
стачките ще продължат.

Коментар на стр. 6

Национална стачка
блокира Франция
Внад200градапротестирахасрещупланиранатареформа
заувеличаваненавъзрасттазапенсиониранесдвегодини
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1600 - СВЕТАТА ИНКВИЗИЦИЯ ОБЯВЯВА 

ДЖОРДАНО БРУНО ЗА ЕРЕТИК. Италианският 
философ, астроном и матема-

тик първи отстоява идеята за 
безкрайността на вселената. 
Неговите космологични теории 
надминават хелиоцентричната 
система на Николай Коперник 
и определят Слънцето като една от многото сво-

бодно движещи се други звезди. За твърденията си 
Бруно е изгорен на клада.

1902 - РАЖДА СЕ НАЗЪМ ХИКМЕТ, ТУРСКИ 
ПОЕТ (УМИРА 1963 Г.). Пи-

сател, сценарист, драматург 
и обществен деятел. Осново-

положник на турската рево-

люционна поезия, лауреат на 
Международната награда на 
мира (1950 г.). Наричан е “комунист романтик” 
или “романтичния революционер”. Често е арес-

туван заради политическите си убеждения и пре-

карва голяма част от живота си в затвора или в 
изгнание. Поезията му е преведена на над 50 езика.

1912 - НАД САНКТ ПЕТЕРБУРГ ПОЛИТА ПЪР-

ВИЯТ БЪЛГАРСКИ ДВУПЛОЩЕН САМОЛЕТ. 
“Княз Борис Търновски” е 
конструиран от свищовли-

ята Сотир Черкезов (1882-
1962). Първият български 
авиатор завършва с отли-

чие Всерусийския импера-

торски аероклуб. С подкрепата на сънародници от 
Болград разработва свой модел самолет. Издига се 
с него на 300 м и каца успешно - само 8 години след 
полета на създадения от братя Райт “Флайър”.

1920 - РАЖДА СЕ ФЕДЕРИКО ФЕЛИНИ, ИТА-

ЛИАНСКИ РЕЖИСЬОР (УМИРА 1993 Г.). Пред-

ставител на неореализма в 
италианското кино. Започва 
кариерата си като асистент 
на друг голям режисьор - Ро-

берто Роселини. Едни от 
най-добрите му филми са 
“Осем и половина”, “Сладък 
живот”, “Амаркорд” и др. Няколко месеца преди 
смъртта си получава “Оскар” за цялостно твор-

чество.

1946 - ОСНОВАНО Е ЦРУ НА САЩ (CIA). 
Създадено е като организация за 
сдържане на комунизма. Въпреки 
острата опозиция на Държавния 
департамент, ФБР и Пентагона, 
службата е на директно подчине-

ние на президента. Занимава се с 
операции под прикритие, добиване и обработка на 
разузнавателна информация за чужди правител-

ства, организации, фирми и граждани.

1983 - УМИРА ГАРИНЧА, БРАЗИЛСКИ ФУТ-

БОЛИСТ (Р. 1933 Г.). Мануел 
Франсишку душ Сантуш е смя-

тан за един от най-великите 
играчи в историята на футбола, 
независимо че левият му крак е 
с 6 см по-къс от десния. Пряко-

рът му на португалски означава 
птичка. Умира като забравен и 
беден герой.

1984 - УМИРА ДЖОНИ ВАЙСМЮЛЕР, АМЕ-

РИКАНСКИ ПЛУВЕЦ (Р. 1904 Г.). Първият чо-

век в историята на плуването, 
преплувал 100 м под 1 минута. 
Печели пет златни олимпийски 
медала (от летните игри през 
1924 и 1928 г.) и един бронзов във 
водната топка. Подобрява общо 
67 световни рекорда. След като 
приключва състезателната си 
дейност, става актьор, като иг-

рае ролята на Тарзан в 12 различни филма. Негови-

ят характерен вик се използва и до днес.

Нулеврезултат

неефективно право-

съдие, празноти в прави-

лата за заемащите високи 
постове, зависими медии 
- звучи ви познато, нали? 
Със същите тези и заклю-

чения ни заливат всяка го-

дина, така е и в поредния 
доклад за състоянието на 
борбата с корупцията по 
върховете на властта в 

България. той е на Група-

та на държавите, борещи 
се с корупцията, GRECO 
към Съвета на европа. 
Досега страната ни е била 
оценявана четири пъти 
от нея, за последно - през 
2014 г. резултатът - ну-

лев!
Странни изглеждат 

тези доклади. Винаги ги 
обявяват за някаква нови-

на. а ние тези неща си ги 
знаем. Въпросът е: и как-

во, като ги знаем?!
изглежда на държава-

та, в лицето на всякакви 
управници и институции, 
не й пука, след като нищо 
не помръдва. Всичко е 
като “пара в свирката”. 
а въпросните зависими 
медии така и не се споме-

нават поименно, макар да 
са ясни на публиката. те 

просто не отразяват голе-

мите безобразия, камо ли 
да се плашат от доклади 
за себе си.  

Главпрокурорът иван 
Гешев е недосегаем - как-

то преди, така и сега. За 
едни е радост, за други 
трън в очите. Много съ-

дии и прокурори про-

дължават да нямат нито 
морална, нито финансова 
мотивация да действат 
в полза на държавата и 
държавността. те са част 
от другата, паралелната 
държава и власт.

корупцията у нас е 
национален спорт, поли-

тиците ни са най-добрите 
играчи в тази сфера. но 
пък това може да се до-

казва само с бръмбари в 
кабинетите или с камери 
навсякъде, което се смята 

за “нарушение на права-

та на човека”. Затова ще 
продължим да четем и до-

година за “безнаказаност 
на изпълнителната власт, 
отсъствие на закон за ло-

бизма, за начина, по кой-

то се проверяват имотни-

те декларации на висшите 
длъжностни лица, за лип-

са на правила за поведе-

ние и оценка на риска от 
корупция, за непрозрач-

ност за политическите ка-

бинети и съветници...”
2014-2022 г. - стабилно 

герберско блато.  Времето 
е замръзнало в чекмедже-

та, обръчи, а напоследък - 
и в нови криптодалавери. 
Дали най-сетне драгият 
суверен ще разкара тая 
отровна паяжина и ще 
избере водещи го напред 
хора, партии и лидери?

  �
Валентин ГЕОРГИЕВ

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Когащегистигнем?

през 90-те години на 
миналия век имаше ху-

мористично предаване 
с тодор колев - “кога 
ще ги стигнем америка-

нците?” Днес пък е ак-

туално да узнаем кога, 
аджеба, ще стигнем 
французите? предлага 

им се реформа, те не са 
съгласни и... парализи-

рат страната. показват 
гражданската си пози-

ция, но там, на улицата. 
Целият гняв, всичките 
въпроси се задават в хор, 
а не като у нас - със сър-

цераздирателни постове 
в социалните мрежи.

Другата особеност е, 
че в този момент, те за-

бравят кой от коя партия 
и се обединяват. Синди-

кати, нпО, политически 
движения и формации, 
хора от различни про-

фесии, млади и стари са 
там, за да защитят пра-

вата си. Блокират целия 
транспорт, затварят ма-

газини и учебни заведе-

ния... Дори се стига до 

заплахата да бъде спрян 
токът на депутатите, 
подкрепящи в случая 
пенсионната реформа. 
как и дали ще бъде на-

правено е друг въпрос, 
но управляващите ве-

роятно познават народа 
си, защото обещават за-

твор за всеки, който по-

сегне да спре тока.
у нас трудно биха 

могли да се посочат 
спонтанни протести, 
още по-малко - обхвана-

ли цялата страна. рано 
или късно се стига до 
етикетите: “това е про-

тест на комунистите”, 
“не мога да стоя на 
едно място с психодес-

ни” и... нищо не става. 
политиците си правят, 

каквото искат, прокар-

ват си реформите, които 
облагодетелстват само 
тях и приближените им, 
а избирателите остават с 
празна уста и джобове, с 
попарени надежди и из-

лъгани за пореден път.
не умеем да бъдем 

задружни, всеки ми-

сли за себе си и няма 
значение дали, ако с 
малко усилие може да 
бъде направена про-

мяна към по-добро за 
всички, което включ-

ва и “мен”. проблемът 
е, че и други ще имат 
полза. Докато не се 
промени този начин 
на мислене, само ще 
мечтаем да ги стигнем. 
които и да е...

  �
Таня ГЛУХЧЕВА



7

2023

петък
20 януари

Още от детството в мен 
се таи любов към
старинните инструменти
Щастливсъм,челютериятастанамояпрофесияипродължавамдатърся
съвършениязвук,казваизвестниятмайстор,койтоспечелидвезначими
наградинапрестиженмеждународенлютиерскиконкурс

ВладоТилеВ:

Интервю на Вилиана  
СЕМЕРДЖИЕВА
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На стр. 8

n Господин Тилев, зна-
чимите награди, които 
получихте на този авто-
ритетен световен форум, 
са голямо признание за 
Вашето изкуство. 

- това е най-големият 
лютиерски форум в света, 
провежда се на всеки две 
години, като се редуват из-

точното и Западното край-

брежие на СаЩ. Освен 
конкурса, видни колеги 
изнасят лекции и се раз-

искват различни проблеми 
на лютерията, обикновено 
са свързани с едно и също 
нещо - как в днешно време 
да постигнем звука, кой-

то са постигали преди 300 
години нашите италиански 
колеги. представя се из-

ложба на стари инструмен-

ти - тази година тя се със-

тоеше от 19 екземпляра на 
фамилия Гуарнери, като 4 
от тях бяха Джузепе Гуар-

нери - Дел Джезу, възмож-

но най-скъпият майстор с 
най-редки екземпляри. Ор-

ганизира се и изложба на 
нови инструменти, за ко-

ято бях занесъл трети ин-

струмент - цигулка. Сми-

сълът да се участва в нея 
е възможността да бъдеш 
забелязан от хората, които 
се занимават с търговия на 
подобни инструменти, как-

то и с клиенти музиканти. 
n Участвали ли сте 

друг път в този форум?
- това ми беше първото 

участие в конкурс за му-

зикални инструменти. От 
1995 г., откогато започнах 
професионално да се зани-

мавам с лютерия, правех 
изключително и само ре-

монти и реставрация на ин-

струменти. Два пъти през 
годините съм участвал на 
конкурса на VSA - асоци-

ацията на американските 
лютиери, с лъкове, но не 
съм присъствал, а съм ги 
изпращал. и не съм полу-

чавал награди, най-доброто 
ми постижение беше седмо 
място с челов лък. 

ВЛАДО ТИЛЕВ е завършил Уни-
верситета по изкуства Фолкванг в 
Есен, Германия, специалност вио-
лончело, а преди това - Национал-
ното музикално училище в София, 
където е приет и като студент в 
Държавната музикална академия. 
Изучавал е и упражнявал майстор-
ското изкуство като асистент в 
ателиета на известни немски май-
стори. От 1995 г. развива активно 
професионалната си кариера като 
лютиер. В края на 2022 г. Владо 
Тилев бе отличен с две значими 
награди на Международния конкурс 
за лютиери, проведен по време на 
24-тия конгрес на Американската 
асоциация на лютиерите. Биенале-
то събира майстори от цял свят и 
представя науката за създаването, 
съхранението и реставрирането на 
струнните класически инструмен-
ти и техните лъкове.
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От стр. 7

Още от детството...
n Как се породи у Вас интересът 

към това изкуство-занаят?
- В мен се таи любов към старинни-

те инструменти още от 12-13-годишен. 
Може би покрай майка ми и баща ми, 
които бяха цигулари. наш съсед, който 
живееше един етаж над нас, беше мно-

го известен майстор - Богомил терзиев. 
Често посещавах ателието му и всеки 
път чувствах магията на този занаят. 
това може би беше искрата, която за-

пали в мен любовта към лютерията. В 
неговото ателие имаше голямо количе-

ство старинни инструменти. никога не 
съм наблюдавал метода му на работа, 
но атмосферата в ателието е зараждала 
в мен желание някога да се занимавам с 
тази дейност.

Докато свирех активно, винаги съм 
си мислил, че в един момент ще работя 
в оркестър и в свободното си време ще 
поправям, поддържам инструментите - 
като хоби. но така се стекоха нещата, 
че това ми стана професия. през 2000 г. 
започнах да произвеждам нови лъкове 
за цигулка, виола, чело и контрабас (по-
рядко). това продължи 17-18 години и 
е сериозен период в професионалното 
ми израстване.

n А кога започнахте да създавате 
инструменти?

- през 2016-2017 г. реших, че е на-

стъпил моментът да започна да произ-
веждам цигулки, виоли и чела. катали-

заторът за това мое решение беше един 
от най-близките ми приятели - цигула-

рят Христо късметски, син на небезиз-
вестния обоист Христо късметски. той 
също има огромен интерес и любов към 
старите музикални инструменти, към 
цигулките в частност.

В днешно време има хиляди лю-

тиери по целия свят, които, бих казал, 
бълват нови инструменти. В голямата 
си част изглеждат много хубаво и са 
доста по-точни като изработка от тези 
на нашите колеги отпреди 300 години 
(италианските образци). но изключи-

телно малко звучат така, че да бъдат 
уважавани и да може да свирят с тях 
солисти, концертмайстори, добри му-

зиканти.
не е тайна, че всички се стремят да 

се доближат до звука на Страдивари, Гу-

арнери, амати, Гваданини, но до момен-

та това почти не се случва. или ако се 
случва нещо близко, е доста случайно. 
така с Христо късметски започнахме 
да търсим тайните на старите майстори. 
те са имали традиции и способи за из-
работка на инструментите, които са се 
изменили доста до днес и някои от тях 
са се изгубили през вековете. решихме 
да опитаме да се върнем към традициите 
на нашите колеги от XVIII в. и смея да 

твърдя, че ежедневната ни работа в тази 
посока ни доведе изключително близко 
до техните способи за създаване на ин-

струменти. а в определени случаи може 
да се постигнат и по-добри резултати. В 
днешно време имаме много повече въз-
можност да избираме дървения матери-

ал. Оттам нататък как точно се случват 
нещата малцина знаем. но всички про-

дължаваме да търсим...
n Вие сте челист - има ли значе-

ние дали един лютиер е и музикант?
- има огромно значение. С риск 

да обидя някого, смятам, че ако не си 
се докосвал истински до струнните 
инструменти, не си живял с тях еже-

дневно, много трудно можеш да ги 
опознаеш изцяло. Защото това не е 
една дървена кутия, която трябва да се 
накара по някакъв начин да звучи, има 
акустически закони, които трябва да се 
изпълнят. има други неща, които тряб-

ва да се усетят: как точно вибрира ин-

струментът, защо вибрира така, всички 
натрупани усещания през годините, ко-

гато е свирил човек, да може да ги по-

чувства, създавайки новия инструмент. 
Симбиозата между музикант и майстор 
е изключително важна и задължителна, 
за да се постигне добър резултат.

n Кои са най-подходящите мате-
риали за изработването на струнни 
инструменти?

- най-важният момент е подборът 
на материала, който трябва да е изклю-

чително лек, с изключително ниско 
относително тегло. Много хора негли-

жират това условие, което не е тайна, 
пише го в редица книги. За да вибрира 
един инструмент добре, дървото трябва 
да е леко. колкото е по-тежък, по-плъ-

тен един материал, толкова по-трудно 

вибрира. трябва да е или изключител-

но тънък, или изключително лек. Доста 
колеги в днешно време произвеждат 
инструментите си много тънки, за да 
могат да вибрират по-силно. тогава 
идва друг проблем - умората на матери-

ала, и след година-две инструментите 
престават да звучат, защото неговата 
недостатъчна обемност губи сили. ако 
пък дървото е по-дебело, тогава не зву-

чи. иначе всички ползват едно и също 
дърво - явор за целия корпус, с изклю-

чение на горната дъска, която се прави 
от смърч.

n Наградите Ви в Калифорния са 
именно за звука на Вашите цигулки и 
виоли.

- Да, сред около 260 участници в 
състезанието - 194 цигулки и 65 виоли, 
получих Сребърен медал за звук на ви-

ола и Сертификат за звук на цигулка, 
което се равнява на трета награда. В 
конкурса се определят два вида награ-

ди - едната е за звук, другата е за изра-

ботка. Журито за изработката беше от 
американски майстори, които оценяват 
според изискванията на тяхната шко-

ла. Журито за звук беше от ерудирани 
музиканти, които свирят и дават своята 
оценка. там се запознах с известни ко-

леги лютиери, много хора видяха моите 
инструменти, получих високи оценки 
от музиканти. разглеждайки предста-

вените инструменти, те имаха възмож-

ност и да посвирят с тях.
n От книги и филми е породена 

поетичната представа за цигулката, 
че не е просто дърво, а е като живо 
същество с душа...

- просто дърво - е силно казано. 
нека наречем цигулката загадъчна и 
необикновена музикална кутия. Звукът 
на инструмента зависи от това как е на-

правен. а душата идва от човека, кой-

то свири на него. Всичко останало бих 
нарекъл сантименталности. но звучи 
добре, нямам нищо против да се говори 
така. Всеки добър музикант, като засви-

ри на един инструмент, веднага разбира 
дали е необикновен и стойностен.

n Но сигурно има музиканти, ко-
ито са способни да извадят пълните 
възможности на звука, който май-
сторът е заложил в него.

- най-добрите инструменти се раз-
личават по това, че в повечето случаи 
инструментът побеждава музиканта. 
когато Светлин русев свири с опти-

мален звук три фортисими, да речем, 
и се опитва да извади максималното от 
цигулката, ако тя наистина е огромна, 
тя му казва: Опитай още, има накъ-

де да дълбаеш, да вадиш още звук от 
мен. по-малките инструменти “клякат” 
сами, вижда се къде е бариерата и от-

там нататък не могат повече. най-съ-

вършените инструменти обикновено 

не се поддават на “издевателството” на 
музиканта.

Много инструменти имат граница, 
оттам нататък звукът премодулира, 
започва да скърца, да грубее. Затова е 
важно всеки да свири на собствения си 
инструмент, защото го познава и знае 
неговите възможности. От тази глед-

на точка най-големите инструменти 
обикновено те карат да даваш още от 
себе си. Друга основна разлика между 
инструментите от най-висока класа е, 
че има т.нар. капризни инструменти и 
такива, които ти помагат да свириш.

Може би ще предизвика полемика 
това, което ще кажа, но Страдивари не 
прощава дори минимална грешка при 
изпълнението (която биха доловили 
малцина), а Гуарнери е инструментът, 
който прощава грешките. това е мнение 
на големи музиканти, солисти, които са 
се докосвали до Страдивари и до Гуар-

нери. Затова Гуарнери се предпочита за 
големите сцени, защото помощта, коя-

то цигулката дава, съществува. и това 
не е мит, не е като за душата...

n Прочутият цигулар проф. Мин-
чо Минчев казва: “Владо Тилев е рядка 
комбинация от отличен инструмен-
талист и човек, владеещ перфектно 
лютиерското изкуство.”

- Може би човекът, който най-добре 
познава моите инструменти и от годи-

ни следи развитието ми, е проф. Минчо 
Минчев. на него подарих конкурсната 
цигулка, с която спечелих наградата в ка-

лифорния. преди да тръгна, се проведе 
едно вътрешно състезание в зала “Бълга-

рия” със Страдивари, която е собственост 
на република България и с която проф. 
Минчев свири цял живот. на сцената, в 
присъствието на няколко души, проф. 
Минчев свири на конкурсната цигулка и 
след това на Страдивари - за сравнение. 
конкурсната цигулка беше по-добра на 
ми, ла и ре струна, само на сол Страдива-

ри беше по-добра. това ми даде огромен 
импулс и надежда, че на този конкурс ще 
се случи нещо хубаво.

Йоана каменарска, концертмайстор 
на Хамбургската филхармония, беше 
първата от тази изключително важна 
и висока категория клиенти (концерт-

майстори), които са си купили мои 
цигулки, и до ден днешен тя свири с 
моята цигулка. преди това плащаше 
наем и свиреше на Гваданини - инстру-

мент за милион и половина-два евро. 
това беше първото голямо признание 
за моите инструменти и ме накара да 
се чувствам изключително щастлив. 
концертмайсторите николай Минчев, 
Димитър иванов, Светозар аначков, 
Веско ешкенази, Даниел Бел, кай 
Глюстийн и др. са собственици на мои 
инструменти.

n През 2016 г. основахте фонда-
ция, чрез която предоставяте ин-
струменти на талантливи млади 
музиканти. Това е голяма подкрепа в 
началото на творческото им разви-
тие.

- правя го, за да помагам на талант-

ливи деца, които нямат пари да прите-

жават добри собствени инструменти. 
един хубав инструмент показва пали-

тра от възможности. Докато свири, все-

ки добър музикант ползва редица ню-

анси като динамика, качество на звук, 
фразировка. Много е важно хубав ин-

струмент да попадне в ръцете на мла-

дия музикант, защото му дава стимул 
да се развива и да търси споменатите 
нюанси.

n А какво дава на децата ранното 
обучение и занимание с изкуства?

- Заниманието с музика, изобразител-

но изкуство, литература, танци... помага 
за духовното развитие на индивида. В 
днешно време духовността е някъде зад 
къщата, където се складират ненужните 
вещи; отпред, в двора са техническите 
науки и способи за печелене и събиране 
на средства, на материалност, безцелно 
трупане на блага, което е чиста проба суе-

та. Смятам, че суетата погубва цивилиза-

цията. Липсата на духовност би коствала 
изключително много на човечеството 
като развитие.

СнимкиЛиченархив
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една въпиеща неспра-

ведливост е напът да бъде 
поправена. България няма 
национални литератур-

ни награди на имената на 
двама от най-великите си 
поети и личности - Христо 
Ботев и никола Вапцаров. 
Съюзът на българските 
писатели години наред се 
опитваше да промени това, 
но усилията му оставаха 
напразни. и ето най-сетне 
гласът бе чут и от Минис-

терството на културата 
предлагат да бъдат създа-

дени и утвърдени награда 
за поезия и публицистика 
“Христо Ботев” и награда 
за поезия “никола Вапца-

ров”. 
предложението за на-

градата “Христо Ботев” за 
поезия и публицистика е 
тя да се връчва веднъж на 
две години от министъра 
на културата. кандидату-

рите ще бъдат разглежда-

ни от експертна комисия, 
включваща представители 
на Българската академия 
на науките, Съюза на бъл-

гарските писатели, Съюза 
на преводачите в България, 
националната библиотека 

“Св. св. кирил и Методий”, 
Софийския университет 

“Св. климент Охридски”, 
националния литературен 
музей и националния му-

зей “Христо Ботев” в гр. 
калофер. новоучредената 
награда “Христо Ботев” ще 
се връчва в две категории: 
“Значим принос в разви-

тието и популяризирането 
на българската поезия” и 
“Високи творчески резул-

тати в популяризирането 
на българската поезия или 
публицистика за измина-

лия период”. предложе-

нието, което е подложено 
на обществено обсъждане, 
е за изготвянето на специ-

ална статуетка или плакет, 
които да се връчват, а па-

ричното изражение на на-

градата да бъде в размер на 
20 000 лева. носители на 
отличието могат да бъдат 
поети със значим принос 
в развитието и популяри-

зирането на българската 
поезия, както и поети и 
публицисти, постигнали 
високи резултати в популя-

ризирането на българската 
поезия или публицистика. 
Целта е тази награда да се 
превърне в най-авторитет-

ното отличие за поезия и 

публицистика у нас и в за-

служено признание на та-

лантливи хора за верността 
им към делото и идеалите 
на Ботев.

преди години е имало 
награда на името на Хрис-

то Ботев. присъждала се е 
на поети и публицисти за 
принос в световната лите-

ратура, като е била връч-

вана на всеки 5 години до 
1986 г. След промените 
традицията е възстанове-

на през 1996 г. за известно 
време на регионално ниво 
със същата периодичност 
(на 5 години), като награ-

дата се присъжда от Об-

щинския съвет на община 
Враца. 

наградата “никола 
Вапцаров” ще се връчва за 
високи творчески резулта-

ти в областта на поезията 
веднъж на три години. но-

минациите за отличието ще 
се разглеждат от експертна 
комисия от представители 
на Българската академия 
на науките, Съюза на бъл-

гарските писатели, Съюза 
на преводачите, нацио-

налната библиотека “Св. 
св. кирил и Методий”, Су 
“Св. климент Охридски” и 
националния литературен 
музей - къща музей “нико-

ла Вапцаров”. предлага се 

наградата да е художест-

вена пластика и финан-

сова премия в размер на  
10 000 лева, които ще бъ-

дат осигурени от бюдже-

та на Министерството на 
културата. преди години 
също е имало междуна-

родна литературна награда 
“никола Вапцаров”. тя е 
била учредена през 1979 
г. по регламент е била 
присъждана на всеки пет 
години на чуждестранни 
автори за цялостно лите-

ратурно творчество и за 
принос в изследването и 
популяризирането на Ва-

пцаровата поезия. награда-

та е връчвана през 1979, 1984,  
 1989 г. След промените 
инцидентно е възстанове-

на през 2009 г., а през 1999 
г. е връчена национална на 
поета иван Динков.

Съюзът на българските писатели отбеляза 175-го-

дишнината от рождението на Христо Ботев с двуча-

сов рецитал в клуб “парнас”, в който се включиха 
над 30 поети, както и със специално издание на “Сло-

вото днес”. 
първият брой 

на писателския 
вестник за тази 
година ни при-

помня ембле-

матични Ботеви 
стихове и публи-

цистика. както и 
творби, посветени 
на големия рево-

люционер, излез-

ли изпод перото 
на иван Вазов, 
никола Вапцаров, 
иван Динков, Ма-

тей Шопкин, Ва-

лентин Дишлиу, 
александър Ми-

ланов, Димитър 
Милов, Йордан 
пеев. интересно 
е да се прочетат словата на Людмил Стоянов, проф. 
Симеон янев, Боян ангелов, Чавдар Добрев, иван 
есенски, Христо Георгиев, Ласло наги, евгений ев-

тушенко, Бранко Цветкоски. “Моят Ботев” е любо-

питна анкета с ученици, показваща как младите въз-

приемат Ботев. Много силно е и есето на ученичката 
от езиковата гимназия в пловдив Марина узунова 
“Глас и съвест на вечността”. 

Специалният брой на вестник “Словото днес” из-

лиза с финансовата и моралната подкрепа на парла-

ментарната група “БСп за България”.

Поезия
отредактора

Скъпи читателю!
 
В този брой на приложението за 

литература, изкуство и култура ще 
споделим дългоочаквана новина - учре-
дяването на националните литератур-
ни награди “Христо Ботев” и “Никола 
Вапцаров”. Ще представим и броя на 
в. “Словото днес”, посветен на Ботев. 
Емил Енчев навърши 70 години и това 
е поводът да се докоснем до неговата 
поезия.

 
Приятно четене.

Стихотворенияотемиленчев
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ЕМИЛ ЕНЧЕВ е роден на  
16 януари 1953 г. в Търговище. 
Автор е на повече от петнаде-
сет стихосбирки и още толкова 
книги с разкази, художествени 
повествования, както и на пиеси 
за деца и възрастни. Автор е 
на текстове за песни, той е 
текстописецът на рок групата 
“Фоноекспрес”, нашумяла през 
90-те години със своите балади и 
живи рок парчета.

Звезди
Видях звездица падна -
послание за смърт на нечия душа.
Последен земен вик откраднат - 
изтръгнат корен от пръстта...

Защо умирате, звезди? 
Трябва да сте вечни! Да блестите!
Да целувате с искрометна страст 
на влюбения свят мечтите.
 
Луната майка ви е знам,
но тя не ви дарява светлината.
От слънцето е този божи дар -
от любовта му към земята!

Натюрморт
Децата ни забравят скъпи дати, 
бързат на запад по богатия друм,
сричат английски - ще стават  
         аргати...
Споминат България само на ум! 

Корени
Дали до днес живях без корен,
че всеки ден душата ми сълзеше
и в сухата земя на тялото валеше,
измислен ручей - бърз и непокорен.

Вечер си лягах със светла мечта 
и тя обгръщаше ме изтерзана...
И в своя скрит капан до сутринта -
по здрач - лекувах рани...

Ноктюрно
Изведнъж се втурна светлината 
от небето към земята, 
дочула звездното ноктюрно
от звуците на тишината...

Дърветата със натежали клони 
докосват струните небесни,
мелодия от спомен се отрони 
в пейзажите узрели - есенни.

В това ноктюрно аз дочух
музика и шепот от тревата.
Дори росата с остър слух - 
отрони се, потъна в земята...

Пейзаж
В далечния космичен мир,  
където звездите кодират -
своя лунен кумир 
и отново в земята се взират. 

Да се завърнат искат - обратно 
и да подирят земен покров. 
В летежа небесен превратно
изгарят от земна любов.

БСПподкрепивестник
заБотев

Възстановяватлитературнитенагради
„ХристоБотев”и„НиколаВапцаров”

Редактор   �
Боян БОйЧЕВ
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Виена е град, изграден около някол-

ко кафенета, където населението седи 
и пие кафе. така сполучливо писателят 
Бертолт Брехт описва това типично ви-

енско явление. 
В исторически план виенското ка-

фене е играло решаваща роля в изграж-

дането и оформянето на културата във 
Виена. Междувременно виенските ка-

фенета са се превърнали в институция. 
днес този уникален феномен е добре 
познат по света и привлича множество 
чуждестранни туристи, както и местни 
жители, но ето и няколко забавни фа-

кта, които може би не са толкова из-

вестни. 
Нематериално културно 
наследство на ЮНЕСКО

през 2011 г. виенските кафенета 
са официално включени в списъка на 
нематериалното културно наследство 
на ЮнеСкО. В австрийската столица 
кафенето играе ролята на втори офис, 
на дом, на място за срещи след прека-

рана в операта или театъра вечер. на 

чашка кафе във Виена можете да пре-

карате безброй часове, да прегледате 
пресата или просто да поразмишлявате 
върху живота. и днес гостите могат се 
възползват от гъвкавото работно вре-

ме от 6 ч. сутринта до полунощ, да се 
насладят на виенските специалитети 
и да присъстват на литературни чете-

ния и музикални вечери. В истинските 
виенски кафенета се сервира храна по 
всяко време, а специфичната задушев-

на атмосфера се дължи на постоянните 
гости. ЮнеСкО мотивира решението 
си по следния начин: В кафенетата се 
консумира място и време, но се запла-

ща само кафето. 
Един „файтон с един кон” 
(Einspanner/Айншпенер), 

моля!

Всеки, който си поръча виенско 
кафе в австрийската столица, сигурно 
ще бъде изгледан с учудване от серви-

тьорите. който все пак иска да пийне 
типично за Виена кафе, е добре да знае 
и виенското му име, а то е айншпенер. 

Възниква като кафе за кочияши, които 
карат файтони с един кон. С една ръка 
кочияшът държи юздите, а в другата - 
кафето. целта е то да остане топло въз-

можно най-дълго, за да може да бъде 
изпито по време на почивка. За целта 
двойното еспресо е покрито с гъсто 
разбита сметана, която служи за топло-

изолация. днес айншпенер се сервира 
в стъклена чаша с дръжка. Обичайно 
се пие през сметаната, която не се раз-

бърква.
Защо към кафето се сервира 

чаша вода

кафето с чаша вода има дълга исто-

рия. ако първоначално тя е служела за 
друга цел, а именно да се постави в нея 
използваната лъжичка, това се е проме-

нило през 1873 г., когато е открит пър-

вият водопровод от алпите и по този 
начин се е подобрило качеството на 
питейната вода. дотогава кафенетата е 
трябвало да инвестират в пречистване 
на водата, за да приготвят и сервират 
най-доброто кафе. Водата от алпите 
представлява облекчение за кафенета-

та и, разбира се, намалява разходите 
им. кристално чистата вода, която пре-

ди е била предназначена единствено за 
богатите, става достъпна за всички и 
същевременно - предпоставка за при-

готвяне на качествено и вкусно кафе. и 
до ден днешен чашата вода се смята за 
добър тон във виенските кафенета. по 
този начин те всекидневно напомнят за 
високото качество на виенската вода.

На какво седят гостите  
във виенските кафенета

когато говорим за типичното ви-

енско кафене, съществуват множество 
социални практики и ритуали, които 
създават много специална атмосфера. 
Освен огромното разнообразие от кафе, 
сладкиши и международни вестници, 
виенското кафе е известно и с масите 
си с мраморни плотове, поставките за 
вестници и полилеите и столовете на 
австрийската фирма “тонет”, нарича-

ни у нас просто виенски столове.
историята на фирмата започва в 

средата на XIX век, когато германският 
дърводелец Михаел тонет се преселва 
от германския град Бопард край рейн 
във Виена. тук той патентова изобрете-

нието си да извива “вареното дърво” и 
слага началото на най-голямата мебелна 
империя на XIX век. класическият стол 
номер 14 на тонет се смята за традици-

онен за виенските кафенета. Облегал-

ката на стола, произведен за първи път 
през 1859 г., е направена от термично 
обработени и извити в специални калъ-

пи букови пръчки, т.нар. варен бук. От 
този модел са произведени 50 милиона 
стола. Виенските столове се отличават 
с непреходна елегантност, а който иска 
да ги изпробва, трябва просто да посети 
някое виенско кафе.

Кое е най-необичайното 
място за кафене

Във Виена има кафене и на гроби-

щата. Виенското централно гробище 
наистина е необичайно място за кафе-

не, но това още веднъж показва спе-

циалното отношение на виенчани към 
смъртта. След разходка из гробищния 
парк, който наистина си заслужава да 
бъде посетен, всеки може да се подкре-

пи с едно истинско виенско кафе и с 
някой от специалитетите на известната 
сладкарница “Оберла”.

 

По материали на Ойроком -  
ПР София

Понякогатеиграятролятанавториофис,
надом,намястозасрещиследвълнуващо
представлениевоператаилитеатъра

Очарованието 
на виенските 
кафенета

Снимки©EurocommPr


Сладкарница “Герстнер” гледа към Херберт  
фон Караян плац до Виенската щатсопера

Снимки©marioLang/EurocommPr

Кафене “Хумел”

Кафене “Шварценберг”

Кафене “Централ”
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n Г-н Ангелов, корупци-
онни скандали изскачат 
през ден в държавата и за-
дълбочават политическа-
та криза. И Столичната 
община от месеци се тресе 
от скандали - то заради ха-
оса с превозните докумен-
ти, то заради странното 
финансиране на определени 
райони с кметове от ГЕРБ. 
Има ли оправия?

- Има. ако София има 
кмет, който да не е десен. От 
началото на промените сто-
лицата се управлява от десни 
кметове. 
n Знаете обаче, че сред-

ният ешелон служители 
решава мача във всяка ин-
ституция - държавна или 
общинска.

- като се смени начални-
кът, много неща надолу по 
йерархията могат да бъдат 
променени. 
n Стига Началникът да 

си е на мястото. 
- Да, така е. но аз не знам 

някъде да има кмет на евро-
пейска столица, където много 
голяма част от нещата да не 
са направени точно от левите. 
не от десните, защото десни-
те не мислят за хората, не ми-
слят за избирателите.

например това, което се 
случва с цената на билетчето 
в София. Много голяма част 
от хората не знаят, че Сто-
личната община получава 
много голяма компенсация 
за скъпия ток от държавата. в 
момента в европа се гледа да 
се дава колкото може повече 
помощ за обществения транс-
порт, за да не пътуват хората с 
личните си автомобили, за да 
се подобрява екологията. на-
маляват се цени на карти, да-
ват се разнообразни възмож-
ности за кратки пътувания с 
градския транспорт на пре-
ференциални цени. ние тук 
правим обратното. вдигаме 
цената на билетчето, премах-
ваме картите за еднодневни 
пътувания и други привиле-
гии. това за мен говори за 
едно: чиста некадърност и 
неумение да управляваш една 
община. Знае се само как да 
източваш нейните ресурси за 
лична изгода. 
n Да минем в полето на 

националната политика. 
Президентът Радев даде 
третия мандат на БСП. 
Какви са позитивите и не-
гативите?

- Според мен това е не-
честна игра от страна на пре-

зидента. той даде мандата 
нарочно на БСп с намеса в 
нейните вътрешнопартийни 
дела. Имаше такива индика-
ции. точно хората от парти-
ята, които са близки до пре-
зидента, искат БСп да върне 
веднага мандата. От друга 
страна, президентът твърди, 
че БСп е най-диалогичната 
партия. кога го разбра това? 
твърденията му са лицеме-
рие, особено в светлината на 
факта, че всички, които му се 
кланят, твърдят точно обра-
тното.
n Може да е прозрял, че 

е сбъркал с отношението си 
към БСП и нейното ръко-
водство?

- Да, може да е прозрял. 
но това означава, че неговата 
игра с партията не е честна, а 
лицемерна. той иска да про-
дължи да управлява негово 
служебно правителство и той 
да е на власт. 
n А имаше ли президен-

тът друг ход?
- естествено. Можеше да 

даде мандата на "Български 
възход". помните последните 
дни преди връчването на ман-
дата на БСп имаше различни 
индикации, че мандатът може 
да отиде в ДБ или при друг, 
но не и при БСп. Да де, но 
това беше преди скандала с 
Nexo. Иначе мандатът много 
трудно може да се реализира 
днес от БСп. не е въпрос до 
желанието на БСп да напра-
ви всичко възможно за това. 
партията ще направи всичко 
възможно, защото знае колко 
необходимо е за страната да 
има правителство, избрано от 
парламента. такъв е европей-
ският модел на развитие. а 
не да се назначават служебни 
кабинети от президента. т.е. 
да имаме правителство, кое-
то да може да се контролира 
ефективно от парламента. И 
така да е ясно кой носи отго-
ворността за едно такова уп-
равление. а сега сме в ситу-
ация на тупик - не може да се 
направи такова правителство 
и се разчита на третия мандат. 
на чудото. 
n  С всеки следващ из-

бор от две години насам в 
парламента влизат по един 
или два нови политически 
проекта.

- Да. И те са свързани по 
един или друг начин с "Дон-
дуков" 2. Очевидно, че имен-

но там се прави този полити-
чески инженеринг. Още по 
време на 44-тото народно 
събрание президентът плаше-
ше политическите партии със 
създаването на нови полити-
чески формати и с вкарването 
на нови лица в политиката. 
това не бива да го забравяме. 
както и факта, че тогава БСп 
защитаваше всяко вето на 
президента в пленарна зала. 
n БСП е лоялна и пред-

видима партия. Визирам 
ръководството и конкрет-
но Корнелия Нинова. Това 
е един предвидим, последо-
вателен в тезите и намере-
нията си, принципен човек. 
В противовес на поведение-
то на новите политически 
формации и техните лица, 
които се въртят като пум-
пали напред-назад в тезите 
и намеренията си. 

- Да. тези нови политици 
започваме да ги учим на по-
литика едва след като влязат 
в парламента. това е много 
опасно. те започват да се 
заиграват с корпоративни 
кръгове, да инкасират от при-
съствието си във властта. те 
не знаят какво е политическа 
отговорност. какво означа-
ва да взимаш управленски 
решения - след като напра-
виш анализ за последиците 
и прецениш дали е добре за 
обществото, дали е от полза 
за националната сигурност. 
Затова, каквото им кажат от-
някъде, те го изпълняват на-
пълно безкритично. Имаме 
много такива политици пос-
лушковци, които изпълняват 
нареждания, без да мислят. 
приемат чужди решения като 
нещо меродавно. най-малко-
то чуждите решения трябва 
да се пречупват през собстве-

ната призма. 
n Има ли начин за кон-

трол върху тези вертикални 
лифтове на абсолютно слу-
чайни хора към властта? 

- това означава да се пре-
цизират критериите за канди-
датите за депутати. трябва да 
имат поне подходящо образо-
вание. но най-големия кон-
трол трябва да упражняват 
българските граждани, всеки 
път, когато гласуват. ето, го-
ворим за БСп, как партията е 
предвидима, успява да прави 
мостове и да взима решения 
по конкретни проблеми в 
полза на обществото и дър-
жавата. партията е способна 
да намира изход дори и от не-
възможни ситуации и винаги 
поставя националния интерес 
на първо място. покрай скан-
дала с Nexo се вижда, че БСп 
я няма там, защото не се зани-
мава с подобни неща. пред-
ставете си, ако това се беше 
случило, как всички щяха 
да я сочат с пръст. Изобщо в 
нашата държава за щяло и не-
щяло винаги е виновна БСп.  
към нея изобщо има много 
малка търпимост.
n Защо така?
- това е едно наследство 

от миналото. Доскоро БСп 
нямаше самочувствие да от-
стоява политиките си. От дру-
га страна, някои хора непре-
къснато сравняват изборните 
резултати на партията с 2017 
г. а какви бяха резултатите й 
през 1995 г. за местната власт, 
например? нека тогавашните 
млади, а сега стари полити-
ци от БСп, да кажат какво 
направиха за БСп и нейните 
резултати? какви политики 
провеждаха те? какво се слу-
чи от 2005 до 2009 г. в едно 
управление, когато се прие-

маха решения в полза на нео-
либерализма?! И партията до 
ден днешен не може да се от-
ърси от последиците от тях.

Да вземем плоския данък. 
приет е, когато премиер беше 
Сергей Станишев. И някои 
смятат, че сегашното ръко-
водство на партията трябва 
да носи отговорност за това. 
ама чакайте малко! кой е 
виновникът за решенията, 
когато пГ на БСп през 2013 
г., юни, трябваше да взима 
решения или-или? кой е ви-
новен за тях? Или някой пак 
ще си прави политически ин-
женеринг на гърба на БСп?

аз имам един-единствен 
въпрос. След като стожер на 
тази партийна система, ко-
ято имаме, е БСп, защо са 
толкова остри атаките срещу 
нея? ами защото се иска БСп 
да бъде унищожена, за да се 
смени политическата систе-
ма. това е от интерес на кор-
поративни кръгове и на оне-
зи, които искат да разрушат 
системата на парламентар-
ната република. тези, които 
говорят за "кохорти". тези, 
които искат президентска ре-
публика. Българската история 
е изпъстрена с власт на тота-
литарни режими. И сега пак - 
дай да махаме партиите, те са 
грешни! Закриват се партиите 
и ето как идва един режим на 
Борис трети. 
n Виждате ли няка-

къв положителен изход от 
тази ситуация?

- политическите партии 
трябва да разберат, че всички 
са на мушката. Че ако днес 
на мушката е БСп, утре те са 
следващите. трябва да се раз-
бере, че БСп е стожер на тази 
партийна система и когато тя 
рухне, ще рухне цялата пар-
тийна система. партиите ще 
се смятат от цялото общество 
за вредни. тогава няма да има 
значение какво ще каже Бой-
ко Борисов, какво ще каже 
ахмед Доган, какво ще каже 
всеки един от останалите. 

Със съкращения

Бориславангелов:

Политическитепартиитрябва
даразберат,чевсичкисана
мушката,смятаполитологът

  ᄑ
 

Интервю на  
Нора СТОИЧКОВА, БСТВ

Партията е способна да намира изход дори  
и от невъзможни ситуации и винаги поставя 
националния интерес на първо място

“

БСП е стожер на партийната 
система
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В парламента депутати засягат ос-
новни фактори за възпитанието на мла-
дото поколение, за развитието на спорта 
и физическото възпитание, за избора на 
ръководители, много от които нямат не-
обходимата спортно-педагогическа ква-
лификация. недоумение буди, например, 
снижаването на ръководството на една от 
най-конвертируемите институции - наци-
оналната спортна академия “Васил Лев-
ски”. тя е създадена през 1942 г. с указ 
на цар Борис III, като Висше училище за 
телесно възпитание, но през годините е 
претърпяла промени като ВуФ и ВиФ. 
академия, която навърши 80 години.

В последните 33 години в управле-
нието на страната се притуриха и про-
дължават да се притурват наши и вносни 
политически шамани за личен “келепир”, 
които предадоха историята на един дре-
вен народ и на държава, непроменила 
името си в историческия ход на времето. 
Държава, въвела първа социални закони, 
известни като “крумови”, държава, дока-
рана до задънена улица на своето исто-
рическо развитие, в която по-голяма част 
от населението е в режим на оцеляване, 
а негативните социално-икономически 
процеси я доближават до критични гра-
ници, които могат да станат необратими 
при този управленски модел.

Спортните ръководители на акаде-
мията дисциплинирано мълчаха, когато 

техният колега Свилен нейков, положи-
телно възприеман от всички като педа-
гог-треньор, по незнайно чии съвети като 
спортен министър подведе правителство-
то, което реши всички спортни съоръ-
жения да бъдат включени в капитала на 
оглавяваното от него ведомство. и така 
спортът от педагогическо понятие се пре-
върна в търговско. нещо повече - убеди 
и Йорданка Фандъкова, за кратко минис-
тър на образованието и науката, набързо 
да прехвърли към неговото ведомство 
спортните съоръжения и на “академика 
СЛСС”. Съоръжения, изградени предим-
но с държавните студентски дотации и от 
които българският спорт се изстреля към 
световните и олимпийски върхове. Дейст-
вие, от което започна ерозията не само на 
спорта за високи резултати, но и на физи-
ческото възпитание на поколенията.

Спортни деятели, треньори, препода-
ватели и общественици, имащи отноше-
ние към спорта и физическото състояние 
на нацията, изразиха незабавно станови-
ще, че развитието на спорта 
се насочва в неправилна посока

“Министър Свилен нейков се държи 
като треньор, а не като политик. Липсва 
мащабен поглед върху цялостното разви-
тие на спорта”, коментира тогавашният и 
настоящ треньор на националния отбор 
по волейбол пламен константинов.

“Без смяна на мисленето на тези, ко-
ито ръководят спорта, няма да се върнем 
на върха”, коментира и легендарният 
петкратен световен шампион по борба 
александър томов. писмено възражение 
изпрати и тогавашният ректор на Со-
фийския университет проф. иван илчев, 
чрез министъра на образованието Сергей 
игнатов, защото най-голямото учебно за-
ведение нямаше, и все още няма, и един 
квадратен метър спортна площ и ползва 
спортните съоръжения на “академика 
СЛСС”, изградени в годините. Отговор 
не бе получен...

Да припомня, че комитетът за мла-

дежта и спорта (кМС) притежаваше и 
поддържаше само три спортни бази: в 
петрич, във Варна - “Спорт палас”, и 
гребната база на язовир “пчелина”. С 55 
души администрация, но със 700 души 
треньори, методисти, инструктори, ме-
дици, обхващаха територията на цялата 
страна и провеждаха учебно-спортна и 
педагогическа дейност. работното място 
на тези “подавачи”, както ги определи 
Симеон Щерев - треньор на световната 
ни шампионка по борба Станка Златева, 
а сега старши треньор на националния от-
бор по борба на русия, бе по всяко време 
сред играещи деца и в училища, откъдето 
те препращаха талантите към центровете 
за професионална подготовка. Много от 
тях в годините, превърнали се от играе-
щи в трениращи, достигнаха до световни 
и олимпийски върхове, като показаха на 
света, че съществува и България.

а тези, които не станаха шампиони и 
рекордьори, с гордост показваха значките 
си “Бъди готов за труд и отбрана - БГтО” 
и “Готов за труд и отбрана - ГтО”, за ко-
ето покриваха физически нормативи по 
различни спортни дисциплини. Децата го 
правеха с убеждение. трагичното състо-
яния на тази изчезваща професия, която 
бе основен двигател на българския спорт, 
бе документирано в разследване на жур-
налистката Валя ахчиева, че 

спортното министерство 
придобива търговски статут 

невероятно! изведнъж партии си го 
присвоиха. получените средства се вла-
гаха и влагат предимно в строителството, 
защото то дава най-големи възможности 
за злоупотреби. 

Факти, установени по Мярка 321, за 
развитие на селски райони за възстано-
вяване на спортни площадки, запустели и 
неизползвани поради напуснали родните 
си места жители. по информация на стро-
ители са раздавани по 3 милиона лева на 
община. но на голяма част от тях възста-
новяването на тези терени даде възмож-

ност възрастни хора да играят с патери-
ците си хокей на трева, защото терените 
са отново запустели. независимо откъде 
са идвали финансите, злоупотреби са до-
казани (програма СапарД). но злоупо-
требили... няма. Вече 33 години. 

В хода на политическите еквилибри-
стики хапката Министерство на спорта 
става все по-апетитна. и споровете между 
политиканите кой да я захапе стават по-
ожесточени, което не остава незабелязано 
от спортуващите и любителите на спорта.

Състоянието на младежта в една дър-
жава е огледален образ на управленския ка-
пацитет. Затова всеки разумен държавник 
в своя мандат се съобразява със сентенци-
ите на аристотел, изречени през 384-322 г. 
пр.н.е.: “Образованието е най-добрата оси-
гуровка и съдбините на империите зависят 
от възпитанието на младежта.”

Къде сме ние? 

авторитетни международни институ-
ции определиха нацията ни като неспорту-
ваща, болнава, демографски изчезваща. 

“Да, ама медалите!”, репликират ин-
ституциите, за да прикриват некомпетент-
ността и неглижирането на значението на 
спорта и физическото възпитание на мла-
дото поколение за бъдещето на страната.

изоставено от институциите и при 
недостатъчен родителски контрол, мла-
дото поколение се оказва лесна плячка на 
секти, педофили, наркодилъри и всякак-
ви престъпници, а за намиране на някаква 
сигурност и спокойствие голяма част от 
тях се приютяват многочасово в компю-
търни центрове. така се развива новата 
пандемия “екранно зависими”, която оф-
ормя най-негативния феномен за живия 
организъм - обездвижването. За което 
обществото ни плаща, и ще плаща, все 
по-голям кръвен данък - над 180 000 под-
растващи са с наднормено тегло.

научно-техническият прогрес, об-
хващащ всички сектори на обществе-
ния живот, включително спорта и фи-
зическото възпитание на поколенията, 
продължава своя ход. и, за да не бъдем 
изоставащи, са необходими структурни 
и организационни промени. 

ако доскоро под спорт се разбираше 
Mens sana in corpore sano (“Здрав дух в 
здраво тяло”), то днес той е и професия, но 
и политика.  а у нас политиканите ни само 
козируват и правят това, което някой друг 
им нарежда. 

За Олимпиадата в Лос анжелис ни на-
редиха: “Бойкот”. не участвахме, с което 
бе ограбена младостта на поколението, 
отдало най-хубавите си години на спорта. 
политическите ни ръководители бяха по-
тупани по рамото: “Молодци!” 

румъния не се подчини на нарежда-
нето и се класира отборно на второ място 
след СаЩ с 20 златни медала. и показа на 
света предимствата на социалистическата 
организация за физическо възпитание и 
спорт. Много държави я адаптираха към 
техните дадености и се радват на спортни-
те си постижения.

В последната година ни наредиха: 
Няма да допускате  
руски спортисти

за участие в организирани от вас състеза-
ния. не ги допуснахме. но след обявяване 
на класиранията за любителите на спорта 
остава необяснима празнота. а ако бяха 
участвали...?

Спортът като професия ли?
Страната ни отдавна няма технически 

възможности да изследва задълбочено 
процесите в спорта, а в изследователски 
институти в япония, китай, русия, Гер-
мания, СаЩ експертни екипи работят за 
установяване на методики за ръководене 
на процеси в човешкия организъм, когато 
е подложен на високи физически и пси-
хически натоварвания и тяхното влияние 
върху личните биоритми на спортиста.

Спортът за здраве?
тук ни е силата. В хода на годините 

е установено, че нацията ни е талантлива 
не само за спорт, а и в други сектори от 
обществения живот. необходимо е само 
подходяща организация и професионал-
ни ръководители. имахме ги...

* Авторът е дългогодишен  
преподавател в Департамента  
по спорт към СУ “Св. Климент  

Охридски”. За цялостната 

 организационна, спортно- 
педагогическа и научно-публицистич-

на дейност е удостоен от ЦС на 
БСФС с медал “За особени  

заслуги” - златен, през 1984 г.

Стефка Костадинова и рекордът от 2,09 метра, който никой не може да подобри

Безвъзвратно 
ли е изоставането 
ни в спорта
Когатополитикатаитърсенетонакелепираизместваткаузата
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Софийската филхармо-

ния застава "рамо до рамо" 
на една сцена с младата смя-

на класически музиканти от 
Филхармония "пионер" на 22 
януари. Диригент на вечерта е 
любомир Денев-син, а солист 
- виртуозният млад пианист 
емануил иванов. програмата 
обхваща тържествен и цере-

мониален марш 1 от едуард 
елгар, "рапсодия в синьо" от 
Гершуин и "Бийтълс" сюита 
за детски хор и симфоничен 

оркестър" от любомир Де-

нев-баща. Специално участие 
ще вземат Детският филхар-

моничен хор с ръководителка 
Милена яцино и вокалната 
група "Сладки пуканки" с ръ-

ководители Светлана и емил 
Струнджеви. 

Маршът на елгар е тър-

жествено откриване на кон-

церта, който кореспондира и с 
английската група във втората 
част. "рапсодия в синьо" е лю-

бимо произведение на оркес-

търа и на публиката, а със со-

лист като емануил, мисля, че 
удоволствието е гарантирано. 
Музиката на "Бийтълс" е ве-

чна, текстовете на песните им 
са общовалидни, а хармонията 
в музиката е толкова ориги-

нална, колкото са оригинални 
Мусоргски и Шопен за тяхно-

то време. С изненада откри-

вам, че младежите от "пионер" 
знаят песните на "Бийтълс" по-
добре от мен. Сещам се за му-

зиката и текста на "Мишел"... 
нямам какво да кажа, освен 

Художествената галерия в 
русе започва новия изложбен се-

зон на 2023 г. с представянето на 
две експозиции - Шестото изда-

ние на Международното биенале 
"Данубиан" и самостоятелната 
изложба на Йоана енеску труй-

ка. и двете експозиции са ку-

рирани от Дан тудор труйка от 
румъния. 

Биеналето "Данубиан" е 
проект, който се ражда като 
необходимо, по-сложно и по-
селективно продължение на по-

добни събития от предишни го-

дини, организирани под егидата 

на TRUICART Events Brand в 
румъния и чужбина. В излож-

бата са включени творби на  
20 професионални съвременни 
художници от румъния, Бълга-

рия, испания и Гърция. неза-

висимо от подхода, възприет от 
артистите, избрани по време на 
това събитие, то демонстрира 
още веднъж, отвъд границите, 
актуалността и точността на 
едно съвременно визуално пос-

лание, свързано с най-новите 
европейски тенденции.

Самостоятелната живописна 
изложба на Йоана труйка е оза-

главена "Гущер". тя представя 
част от творчеството на автор-

ката през последните години. 
Включени са фигуративни из-

ображения на цивилизации и 
хора, които авторката познава 
или само е зърнала в многоброй-

ните и прекрасни пътешествия 
по духовните меридиани. Гуще-

рите заемат специално място в 
творчеството на художничката 
поради множеството производни 
семейства гущери, разнообраз-

ната гама от цветове и форми.
изложбите ще бъдат отворе-

ни за посетители до 31 януари.

концерт-промоция на първия еднои-

менен албум на джаз формацията Йо-Йо 
бенд ще се състои на 25 януари в "София 
лайв клуб", научи ДуМа от елисавета 
петрушева, Чайкаарт. 

под името "Йо-Йо" се крие общият 
музикален проект на Христо Йоцов и Ми-

хаил Йосифов ("Йоцов - Йосифов бенд"). 
идеята е да бъде създадена формация, в 
която Мишо и Христо са титуляри, а те-

хни гости са различни музиканти - утвър-

дени имена и млади изпълнители. "така, 
както навремето арт Блеки и групата му 
"Jazz Messengers" се превърна в място, 

което направи известни много световни 
имена в джаза", уточнява Христо Йоцов. 

албумът включва 10 авторски пиеси 
на Михаил Йосифов и на Христо Йоцов, 
сред които "Йо-Йо", "Funky Monkeys", 
"Sharks Never Sleep" (Христо Йоцов), 
"редута", "A Rainy Week", "Близо до 
теб" (Мишо Йосифов). Дизайнът на об-

ложката е на Христо Йоцов. албумът е 
записан за два дни в края на 2022 г. в "88 
STUDIO" от пъстрия международен със-

тав, който ще го представи и на 25 яну-

ари: Михаил Йосифов - тромпет, арнау 
Гарофе Фарас - саксофон, Стийв Хамил-

тън - пиано, Борис таслев - бас, Христо 
Йоцов - барабани.

Билети: 15 лв. на предварителна про-

дажба - в мрежата на ивентим; 20 лв. в 
деня на концерта и на място; 10 лв. за уче-

ници и студенти.

Кукленици от Русе гостуват 
във Велико Търново 

СнимкаПетърСтаменков

В съботния афиш на Куклен теа-
тър “Весел” на 21 януари от 11 ч. в 
читалище “Искра” във Велико Търно-
во ще гостува спектакълът на Дър-
жавния куклен театър в Русе “Три-
те прасенца”. Любимото заглавие 
от афиша на русенските кукленици 
ще бъде представено за ценителите 
на кукленото театрално изкуство и 
на търновска сцена. “Трите прасен-
ца” е драматизация по едноимен-
ната приказка. Постановката е на 
Валентин Владимиров, сценография-
та и куклите са на Юлия Лачева, а 
музиката - на Станимир Иванов. За 
приключенията на трите прасенца 
актьорите Христина Стоянова, Ра-
динела Тотева и Любен Русенски раз-
казват с много въображение и чув-
ство за хумор. Проектът “Съботни 
спектакли за семейна публика” на 
Куклен театър “Весел” се реализира 
с подкрепата на община Велико Тър-
ново и в партньорство с читалище 
“Искра” в старата столица. 

Италианската реге банда 
„Mellow Mood” идва с  
новия си албум „Manana”

Най-успешната италианска реге 
банда “Mellow Mood” идва в Бълга-
рия с новия си албум “Manana”, как-
то и с най-големите си хитове, за да 
потопи музикалните фенове в света 
на регето и дъб музиката. Албумът 
е записан, миксиран и продуциран 
от Paolo Baldini Dubfiles. Жънещи-
те успехи из цяла Европа музикан-
ти ще гастролират в над 20 града 
в Европа. България е част от евро-
пейското турне на групата, научи 
ДУМА от Мила Панайотова. В “Со-
фия лайв клуб” на 11 февруари от 
21 ч. “Mellow Mood” ще ни пренесе 
в пъстрия свят на регето, предста-
вяйки уникална смес от автентичния 
звук и най-новите тенденции в ямай-
ската музика. Имащи хиляди после-
дователи, европейско признание и 
участия на фестивали от ранга на 
“Rototom Sunsplash” и “Sziget”, ита-
лианските реге машини обещават 
отново незабравимо преживяване за 
българските си фенове.

ЕВГЕНИДИМИТРОВ(МАЕСТРОТО),
музикант,композитор
ЗДРАВКОЖЕЛЯЗКОВ,
певецотдует“Ритон”
ЙОРДАНКАРАДЖОВ,
рокпевец,композитор
ПЕТЯПЕНДАРЕВА,бившалекоатлетка

натозиденсародени

накратко

„Бийтълс”, Гершуин 
и Елгар звучат 
в зала „България”
СофийскатафилхармонияиФилхармония„Пионер”
щеизнесатконцертподдиригентствотона
ЛюбомирДенев-синсъссолистемануиливанов

СнимкаЧайкаарт

Йо-Йо бенд представя първия 
си албум в „София лайв клуб”

Русенската галерия започва годината 
с две международни изложби

- красота!", споделя любомир 
Денев-син за концепцията, с 
която е изградил програмата. 
любомир Денев-син е главен 
диригент на Филхармония 
"пионер" от 2010 г.

концертите под наслов 
"рамо до рамо" се превърна-

ха в традиция за националния 
оркестър, който с удоволст-

вие предава опита си на мла-

дите музиканти - бъдещите 
водещи имена в българската 
класическа музика. удо-

волствието в този концерт е 
двойно, защото редом с мла-

дите оркестранти на сцената 
излиза и талантливият еману-

ил иванов. Младият пианист 
привлече вниманието на меж-

дународната музикална общ-

ност, след като получи първа 
награда на 62-рото издание 
на Международния конкурс 
за пианисти "Феручо Бузони" 
през 2019 г. в Болцано, ита-

лия. успехът на 20-годишния 
музикант е последван от кон-

цертни ангажименти в някои 
от най-престижните зали в 
света. Част от наградата му е 
и солов концерт в "ла Скала", 
състоял се през 2021 г. без 
публика поради пандемията, 
но предаван онлайн.

СнимкиСоФийСкаФиЛхармония

Любомир Денев-син

Емануил Иванов
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22 май - 21 юни
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20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник

променливосдъжд облачносъссняг променливо променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

11
oC 10

oC 11
oC 10

oC

07.20“актуалноотденя”/п/

07.55“студиоикономика”/п/

08.50парламентарностудио

11.00 парламентарно заседание

на народното събрание -

прякопредаване

14.00“нашиятследобедсбсТв”

15:00Твпазар

15.30новини

16.00документаленфилм

16:25Твпазар

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“актуалноотденя”

20.00“дискусионенклуб”

21.00 “За историята свободно”

/п/

22.05 новини - централна еми-

сия/п/

22.30“актуалноотденя”/п/

23.05“дискусионенклуб”/п/

00.05“нашиятследобедсбсТв”

/п/

01.15“студиоикономика”/п/

02.10“Шевица”/п/

03.10“ляваполитика”/п/

04.05“думатаеваша”/п/

05.05“Хубаваси,татковино”

05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/

06.50музикаленантракт

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев

11.00 Култура.бг - предаване за
културасдимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 светътнажестовете
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 малкиистории
15.00 “принцесалилифее”-анима-

ционенфилм
15.15 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 панорамасбойковасилев
22.00 вкадър
22.30 вечнатамузика
23.00 посветаиунас
23.25 “скъперникът” - игрален

филм
00.55 светътиние/п/
01.25 100% будни - сутрешно то-

кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев/п/

03.00 Култура.бг - предаване за
култура с димитър стояно-
вич/п/

04.00 “Колкотоповечесмезаедно”
-твфилм/п/

04.25 посветаиунас/пот20.00
ч./

05.10 още от деня - коментарно
предаване/п/

05.40 “двойната Тина” - детски тв
филм

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.90

21.00премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.10

22.00“скъпинаследници”-сери-
ал,еп.99

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

00.30“Катонакино”-предаване
закино

00.40“Татенца”-сериал,еп.1,2
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30 “непознатиТе” /п./ - доку-

менталнапоредица

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.40 “човек и закон” с алексей

пиманов

18.45поленачудесата

20.00 време - информационна

програма

20.45 “пеем на маса в цялата

страна”

22.50“пепеляшка”-филм

00.25подкаст.лаб

03.00 време - информационна

програма

03.45подкаст.лаб

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Ентусиазирано ще се пос-
ветите на новите си на-
чинания и ще стигнете до 
добри резултати.

Радостни вълнения ще ви 
разтоварят от грижи. 
Интересно запознанство 
ще ви донесе предимства.

Захванете се с по-малко 
задачи. Нямате полза от 
разпиляване, което ще 
хаби силите ви. 

Ще изживеете пълноцен-
но деня си, занимавайки се 
с приятни неща. Повече 
от добри попадения.

Не трябва да показвате 
умора и раздразнение пред 
колегите, бъдете вежли-
ви и готови за помощ. 

Търсейки начин за подо-
бряване организацията на 
работа, ще вземате бързо 
делови решения.

Издигането ви в йерархи-
ята е факт, с който мно-
зина ще се съобразяват. 
Затова бъдете гъвкави.

Помагайте, но не изпадай-
те в крайности. Среща 
ще ви разтовари и зареди 
позитивно.

Независимият ви дух ще 
свърши своето, а добра 
новина ще ви мотивира да 
станете активни.

Вземайте решения, но не 
разчитайте само на сво-
ето мнение, потърсете и 
по-опитни от вас.

Тонизиращи процедури ще 
ви накарат да се почув-
ствате по-добре. Стра-
дате за чужди неволи.

Не отстъпвайте пред 
нищо. Отсейте нещата, 
които са най-близки до 
вас, и се отдайте на тях.

скръбнивести православенкалендар

скръБна вест

с дълбока скръб съобщаваме, 
че на 16.01.2023 г. 

почина

ганка 
Иванова 

ЗлатИнова

1926 г. - 2023 г.

поклон пред светлата й памет!

почивай в мир!
            

   От семейството

скръБна вест

кана 
траЯнова 
Иванова

1927 г. - 2023 г.

последно сбогом!

почивай в мир! 

погребението ще бъде на 22.01.2023 г. 
(неделя) от 12:00 ч. 

в храм “успение Богородично” 
в гр. нови искър, квартал “курило”.

           От РС на БСП “ОБОРИЩЕ”

св. евтимий, патриарх
търновски смело защитил
паството си пред пороби-
теля

свети евтимий е роден
около1327г.вТърново-сто-
лицанатогавашнабългария.
добил за времето си добро
светско образование, но ду-
ховнитемутърсениягоотве-
лидоКилифарскияманастир,
където около 1350 г. станал
монахподдуховноторъковод-
ство на преподобния Теодо-
сий.по-късно,впродължение
наседемгодинипребивавалв
Цариградиватонскатасвета
гора.

Завръщайкисевродина-
та,св.евтимийсеусамотилв
пещера недалеч от Търново
ипостроилтамцърквата“св.
Троица”. скоро при него се
заселили ревностни ученици
исеобразувалцялманастир,
превърнал се след време в

огнищенапросветаичистду-
ховенживот.Тамсв.евтимий
написал жития и похвални
слова, създал школа за под-
готовканабогослови.

през1375г.станалпатри-
арх по всенародно желание.
Когато в Търново нахлули
турците и започнали да без-
чинстват, евтимий смело се
изправилсрещутехнияпред-
водителигонакаралдаспре
ужаснатасеч.съсзаповедна
султана патриархът бил из-
пратенназаточениенякъдев
родопите.предполага се, че
еиздъхналпрез1401-1402г.

Църкватапочитана20януарипреп.евтимийвелики.
св.евтимий,патриархтърновски.св.мчкЗахарий
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Григор Димитров (№28 в света) 
стигна до мач с големия новак Джо-
кович (Сърб, №5) на “аустрелиън 
Оупън”. Водещата ни ракета и вели-
кият сърбин ще спорят утре за място в 
IV кръг на първия за сезона турнир от 
Големия шлем.

Българинът победи Ласло Джере 
(Сърб, №68) със 6:3, 6:2, 6:0, дока-
то ноле се справи с енцо куако (Фр, 
№191) с 6:1, 6:7 (6), 6:2, 6:0.

Гришо имаше сравнително лека зада-
ча срещу четвъртата ракета на Сърбия и 
го отстрани без много усилия, за разлика 
от битката с аслан карацев (рус, №82) 
на старта. първата ни ракета не бе под 
напрежение, но и не свали темпото и 
премина в III кръг само за 94 минути.

Гришо проби съперника си още във 
втория гейм. при 5:3 той изпусна сет-
бол при сервис на Джере, но след това 

затвори частта на собствено подаване.
Втората започна с пробив на Гри-

гор още в първия гейм. той направи 
нов брейк за 4:1, а при 5:2 пропусна 3 
сетбола при сервис на Джере. След това 
Гришо спечели сервис гейма си, за да 
поведе с 2:0.

Ситуацията не се промени и в на-
чалото на третата част. настроението 
липсваше в играта на сърбина, докато 
Григор печелеше бързо сервис геймо-
вете си и не позволяваше на съперника 
да намери ритъма си. Димитров загуби 
само 4 точки в третия сет. Българинът 
заслужи 45 т., с които ще прогресира с 
позиция.

За 11-и път той ще спори с ноле, 
срещу когото има 9 загуби. единстве-
ният му успех срещу великия сърбин е 
от 2013 г. на “Мастърс”-а в Мадрид. то-
гава Джокера беше действащ №1 в све-

та. За последно българинът и сърбинът 
играха през 2019 г. на “Мастърс”-а в 
париж, когато ноле би със 7:6 (5), 6:4.

Срещу куако ноле показа слабости, 
но французинът обърна глезена си още в 
четвъртия гейм и от лагера му го караха 
да спира. той обаче се бори въпреки бол-
ките и дори взе сет на Джокера, който 
загуби сет от квалификант или “щастлив 
губещ” в турнира за пръв път от 2009 г. 

В хода на мача ноле също се конту-
зи - получи силни болки в лявото бедро, 
което беше бинтовано. В крайна сметка 
сърбинът не допусна сензация и записа 
36-та поредна победа в турнира.

“играем от много години с Григор, 
но мисля, че не сме се срещали на този 
корт. надявам се, че ще направим зре-
лищен мач. познавам Григор от много 
време, ние сме балкански братя. нека 
по-добрият победи”, каза Джокович.

елизара янева се класира 
за основната схема при девой-
ките на “аустрелиън Оупън”. 
Във II кръг на квалификаци-
ите пловдивчанката падна от 
Лавина Мореале (ит) с 0:6, 
6:4, 1:6, но продължава като 
“щастлива губеща”. В I кръг 
на пресявките янева разгро-
ми Габриел Вилегас (авл) с 
6:0, 6:1.

така България ще бъде 
представена от рекорден брой 
тенисисти в основната схема 
на първия за сезона турнир 
от Големия шлем при подра-
стващите. при юношите ще 
играят илиян радулов и ад-
рияно Дженев, а при девой-
ките - Йоана константинова, 
росица Денчева и янева.

Даниел иванов-аоияма постигна седма победа на големия турнир 
по сумо в токио. В XII кръг българинът, който е с ранг “маегашира-
10”, прекъсна серията си от четири поредни поражения, след като над-
деля над “маегашира-13” котоеко с техниката “котенаге”, за да повали 
съперника си на дохиото.

аоияма има баланс от седем победи и пет поражения и е в среда-
та на класирането. Българинът ще излезе днес срещу “маегашира-9” 
ендо, който е с 8-4 от началото на надпреварата.

Лидер с десет успеха и две загуби е “маегашира-8” Оношо.

Бразилското крило на Лу-
догорец рик Джонатан полу-
чи най-тежката контузия във 
футбола. на занимание на 
“орлите” в Белек той скъса 
предна кръстна връзка на дяс-
ното коляно. Бразилецът ще 
бъде опериран в португалия 
в понеделник от светилото в 

тази област проф. ешпрегейра 
Мендеш. “Джонатан е млад 
футболист с добра мускула-
тура и очаквам възстановява-
нето да мине безпроблемно”, 
коментира лекарят на Лудого-
рец д-р Валентин Великов.

Джонатан щe пропусне 
целия пролетен полусезон. 

най-вероятно той ще се върне 
на 100% възстановен чак през 
есента. 23-годишното дясно 
крило пристигна в разград от 
бразилския Сеара през 2021 
г., а договорът му е до юни до-
година. Във всички турнири с 
екипа на шампионите той има 
33 мача, 6 гола и 8 асистенции.

Играчите на Интер се радват със Суперкупата на Италия, която 
спечелиха след 3:0 над Милан. На ст. “Крал Фад” в Рияд головете 
вкараха Федерико Димарко (10), Един Джеко (21) и Лаутаро Мартинес (77)

Гледайте

по Диема спорт 3
ФутбоЛ
21.30 Рб Лайпциг - байерн

по макс спорт 1
баСКЕтбоЛ
21.00 олимпиакос - Реал М

по евроспорт 1
тЕНИС
2.00 "аустрелиън оупън"

утре
ФутбоЛ
по Диема спорт
17.00 Саутхемптън - астън Вила 

по Диема спорт 2
14.30 Ливърпул - Челси
17.00 уест Хем - Евертън
19.30 Кристъл Палас - Нюкасъл 

по Нова спорт
17.00 Лестър - брайтън

по макс спорт 3
19.00 Салернитана - Наполи
21.45 Фиорентина - торино

по макс спорт 4
19.30 атлетико М - Валядолид
22.00 Севиля - Кадис

по макс спорт 2
баСКЕтбоЛ
19.00 ЦСКа - Левски
по Нова спорт

СНоубоРД
13.00 СК в банско
по Евроспорт 1

СКИ
10.45 СК в Кортина 
д'ампецо (спускане, жени)

тЕНИС
2.00 "аустрелиън оупън"

В неделя
ФутбоЛ
по Диема спорт 2
16.00 Ман Сити - уулвърхемптън
18.30 арсенал - Ман Юнайтед

По РИНг
13.30 Сампдория - удинезе

По МаКС СПоРт 3
16.00 Монца - Сасуоло
19.00 Специя - Рома
21.45 Ювентус - аталанта

По МаКС СПоРт 4
15.00 Виляреал - Жирона
19.30 барселона - Хетафе
22.00 атлетик б - Реал М

по Нова спорт 
СНоубоРД
13.00 СК в банско

по евроспорт 1
СКИ
11.30 и 14.00 СК в Кицбюел 
(слалом, мъже)
12.30 СК в Кортина д'ампецо 
(Супер-г, жени)

СНуКъР
20.55 "уърлд гран при" (финал)

тЕНИС
2.00 "аустрелиън оупън"

Гришо 
срещу Ноле
Некапо-добриятпобеди,
казасърбинътпреди
11-иясимачсДимитров

григор Димитров поздравява 
феновете след победата 
над Ласло Джере

Ас на Лудогорец с най-тежката 
контузия във футбола

Аоияма със седма 
победа в Токио

Янева 
ще играе 
в Мелбърн 
като 
„щастлива 
губеща“


